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ROKOPISOV NE VRAČAMO 

S skupne seje okrajnega komiteja ZKS in okrajnega odbora SZDL v Celju 

R A Z V O J Ž I V I N O R E J E V P R V E M P L A N U 
v TOREK POPOLDNE JE BILA V DVORANI NARODNE

GA DOMA V CELJU SKUPNA SEJA OKRAJNEGA KOMITEJA 
ZKS IN OKRAJNEGA ODBORA SZDL. NA SEJI, KI JO JE 
VODIL PREDSEDNIK 0 0 SZDL TOVARIŠ FRANC SIMONIC, 
SO RAZPRAVLJALI O DVEH TRENUTNO NAJVAŽNEJŠIH 
PROBLEMIH, IN SICER O KMETIJSTVU IN ZADRUŽNIŠTVU 
TER O STANOVANJSKIH SKUPNOSTIH. NAVZOČI SO BILI 
TUDI ČLANI PREDSEDSTVA OZZ IN OKRAJNEGA KOMI
TEJA LMS. 

Tovariš Franc Lubej je v svojem 
»bširnem poročilu seznanil navzoče 
• izpolnjevanju planskih nalog v 
kmetijstvu ter poudaril, da realiza
cija petletnega perspektivnega na
črta poteka zadovoljivo, razen v 
živinoreji, kjer gospodarske organi
zacije, kljub ugodnim pogojem, ne 
dosegajo postavk, ki jih predvideva 
perspektivni načrt v celjskem okra
ju. 

Kljub tej pomanjkljivosti je za
beležen porast kmetijske proizvod
nje v letu 1957 v printer javi z le
tom 1956 za 12% po vrednosti, lani 
pa kar za 26,4% napram letu 1956. 
Doslej je bil perspektivni plan pre
sežen celo za 4,6%, kar pomeni, da 
so vse možnosti in izgledi, da bo 
plan ne samo realiziran, temveč tudi 
prekoračen, če bodo kmetijske or
ganizacije odstranile pomanjkljivo
sti, ki so doslej zavirale hitrejši 
razvoj zlasti v živinoreji in če bo
do pri svojem delu dosledno upo
števale smernice in sklepe devetega 
plenuma Centralnega odbora SZDL 
Jugoslavije glede našega nadalj
njega razvoja v kmetijstvu. 

Uspešnejši razvoj v kmetijstvu 
so zavirale nekatere pomanjkljivo
st/ objektivnega in subjektivnega 
značaja. Sem sodi predvsem pre
majhna skrb in pomoč občinskih 
ljudskih odborov, zlasti zborov pro
izvajalcev, kmetijskim zadrugam in 
kmetijskim gospodarstvom, dalje 
pomanjkanje strokovnih kadrov 
predvsem v kmetijskih zadrugah, 
prešibka mehanizacija in pomanj
kanje sodobne agrotehnike zlasti v 
zaostalejših, vzhodnih predelih na
šega okraja. 

Poleg naštetih pomanjkljivosti 
zavira hitrejši razvoj kmetijstva še 
drobna kmetijska proizvodnja, slabo 
obdelana ali celo neobdelana zem
ljišča splošno ljudskega premože
nja, pomanjkljiva arondacija kme
tijskih gospodarstev in premajhna 
specializacija v gojitvi kultur, ki 
jih trg najbolj potrebuje, premajhno 
zanimanje za razvoj travništva in 
pašništva predvsem v hribovitih 
predelih, pomanjkljivo sodelovanje 
kmetov z zadrugo, ki se odraža v 
tem, da je kljub doseženim uspe
hom, zajelo še vedno premalo šte
vilo zadružnikov in premajhne 
zemljiške površine. 

Tudi na kmetijskih gospodarstvih 
ponekod ne gospodarijo najbolje, 
čeprav je nekaj posestev, ki prese-
fajo v uspehih jugoslovansko po
vprečje. Za pomanjkljivo in nena-

Tov. Franc Lubej 

črtno gospodarjenje niso vedno kri
vi ljudje, ki delajo na teh gospo
darstvih, temveč občinski odbori, ki 
ne nudijo gospodarskim organizaci
jam v kmetijstvu dovolj konkretne 
pomoči. Kot primer slabega gospo
darjenja so v razpravi navedli Kme
tijsko gospodarstvo v Šaleku in 
Rimskih Toplicah, kar meče tndi 
senco na občinska odbora Šoštanj 
in Laško. 

V nadaljnjem izvajanju planskih 
nalog bo treba naštete pomanjklji
vosti odpraviti. Še posebej pa bo 
uspešno izvajanje perspektivnega 
načrta odvisno od uspehov, ki bodo 
doseženi v živinoreji. Zato naj bo 
orientacija za razvoj travništva in 
živinoreje v j^-vem planu. Vse sile 
in sredstva na naši vasi naj bodo 

prvenstveno usmerjene v korist raz
voja živinoreje. Tu je še največ 
skritih rezerv, upoštevajoč v celj
skem okraju ugodne pogoje za raz
voj te kmetijske panoge. 

Trenutno je stanje takšno, da bo 
treba povečati število živine, če
prav morda na škodo kvalitete. To 
narekuje veliko povpraševanje po 
mesu na domačem in inozemskem 
trgu, hkrati pa z razvojem živino
reje pospešujemo tudi poljedelstvo, 
kajti brez hlevskega gnoja ni mo
goče ustvariti humusa, ki je za raz
voj poljedelstva nujno potreben. 
Ekonomije kmetijskih zadrug in so
cialistična kmetijska gospodarstva 
bodo morala pri tem služiti za vzor. 
Priporočljivo bi bilo združiti tudi 
manjša kmetijska gospodarstva v 
občini, da bi tako lažje izvedli spe
cializacijo. Na enem obratu bi se 
na pr. posvetili vzreji plemenske ži
vine, na drugem pitanju živine, na 
tretjem pa bi redili krave molznice. 

Taki obrati bi morali služiti za vzor 
zasebnim kmetovalcem, da bi na
zorno spoznali, kaj se da doseči s 
sodobnimi kmetijskimi ukrepi. 

Na seji so poudarili predvsem po
trebo čim večje specializacije proiz
vodnje. Zadruge naj bi se tudi po
godbeno povezale s tržnimi sredi
šči, kar bi jim dalo jasnejšo orien
tacijo za proizvodnjo tistih kmetij
skih kultur, ki jih trg najbolj potre
buje. Sodelovanje z zadrugo pa bo 
moralo priti bolj do izraza v trav-
ništvu in živinoreji. To še posebej 
velja za hribovite predele okraja. 

Za izpolnjevanje teh nalog bo 
treba angažirati poleg kmetijskih 
organizacij tudi občinske odbore, 
politične organizacije na vasi, sin
dikate kmetijskih delavcev, društva 
žena, društvo kmetijskih inženirjev 
in tehnikov, društva prosvetnih de
lavcev itd. V tem smislu bo treba 
vskladiti tudi akcijske programe 
kmetijskih zadrug. -ma-

Predsednik Tito na veliki svečanosti v Kopru 

PREOBRAZBO J E OMOGOČILA 
NAŠA REVOLUCIJA 

v nedeljo dopoldan je bila v to
varni »Tomos« v Kopru velika sve
čanost, katere se je udeležilo čez 
30 tisoč ljudi iz Kopra irt ostalih 
krajev. V tovarni »Tomos« so sla
vili pomembno delovno zmago, za
četek serijske poskusne proizvodnje 
mopedov »Colibri«. Svečanosti je 
prisostvoval tudi predsednik repub
like tovariš Tito in mnogi visoki 
gostje, med njimi tudi predsednik 
Ljudske skupščine LRS tovariš Mi
ha Marinko ter podpredsednik zvez
ne ljudske skupščine tovariš Franc 
Leskošek. Po ogledu tovarne je to
variš Tito svečano predal v poizkus-
no serijsko obratovanje našo naj
večjo tovarno motornih koles, na
kar je spregovoril kolektivu »To
mos« in mu čestital k doseženim 
uspehom. 

V svojem govoru je predsednik 
republike poudaril, da je prav od 
odnosov znotraj podjetja, če so ti 
zares pravilni in res socialistični, 

odvisen hiter razvoj in napredek 
podjetja. Zadovoljstvo v kolektivu 
je odvisno od medsebojnih odnosov 
med vodilnimi ljudmi in delavci pri 
strojih. Ce je med njimi pravilno 
razumevanje in če se pravilno rešu
jejo vprašanja nagrajevanja po za
slugah, potem je to ogromna sti
mulacija za nadaljnji razvoj naše 
proizvodnje. 

V svojem govoru je tovariš Tito 
med drugim tudi dejal, da proizvod
nja v Jugoslaviji iz leta v leto ra
ste. Ce je v preteklem letu znašal 
porast 18%. je dejal tovariš Tito, 
in je v zadnjih mesecih znašal samo 
12%, potem še ne pomeni, da je 
proizvodnja padla, temveč je poras
la, ker je treba že prej doseženim 
18% prišteti še 12%, kar pomeni, 
da se je v zadnjih dveh letih v naši 
socialistični deželi proizvodnja 
dvignila za 30%. 

V zdravici na kosilu, ki so mu ga 
priredili v tovarniški restavraciji, je 
predsednik Tito med drugim dejal, 
da kolektivni duh čedalje bolj pre
vladuje v vsakem našem podjetju 
in v vsej deželi in da danes še ne 
moremo pregledati vse veličine te 
preobrazbe naših ljudi. To preobraz
bo je omogočila naša revolucija in 
se zrcali v tem, da se naši ljudje 
zavedajo, da je njihovo delo v 
splošno korist. 

Ko je dalje govoril o odnosih v 
podjetjih, je predsednik republike 
poudaril, da mora vsak naš voditelj 
vedeti, da je v tej fazi potrebno, da 
se tudi on nečesa odreče in da mi
sli na celoto, ne le nase. Egoizem 
pri voditeljih je zelo nevarna stvar. 

»Zelel bi, da bi bilo vsem našim 
delovnim ljudem, vsem kolektivom, 
zlasti pa njihovim voditeljem jasno, 
da smo dali naša podjetja v uprav
ljanje kolektivom in da tega nismo 
storili zato, da bi izvlekli iz delav
cev čim več fizičnega dela, temveč 
da bi bil delavec, ki se trudi in de
la v svojem podjetju, nagrajen po 
svojih zaslugah«, je na kraju zdra
vice rekel predsednik. 

VELIKA MLADINSKA MANIFESTACIJA V KOZJEM 

Junaška preteklost -VIR ZA NOVE 
MLADE MOČI 

N A SREČANJU SLOVENSKE IN HRVAŠKE MLADINE JE G O V O 
RIL PREDSEDNIK CK LMS TOV. TONE KROPUŠEK 

V soboto in nedeljo j e bila v Kozjem velika manifestacija mladine 
v počastitev 40. obletnice ZKJ in SKOJ. Kljub slabemu vremenu se j e 
zborovanja udeležilo nad tisoč mladih ljudi iz šmarske občine, Celja in 
Zagreba. Vsa ta mladina j e bila že večji del v soboto v Kozju, deževje 
pa j e odvrnilo glavnino, ki bi morala priti v nedeljo. 

V soboto j e bil ob tabornem ognju izveden zanimiv program. Uvodo
ma so prvoborci Franc Mazovec-Risto, Marjan Jerin in Ivan Luskar-Dušan 
v razgovoru pred mikrofonom pripovedovali zanimive odlomke' o začetkih 
in poteku osvobodilnega boja na Kozjanskem. Sledili so odlomki iz parti
zanske književnosti, tem pa so se priključili mladi literati s celjske 
gimnazije. V zabavnem delu sta sodelovali zabavni godbi iz Celja in 
Kozjega ter folklorna skupina iz Zagreba. 

V nedeljo j e Kozje dobilo nove obiskovalce, med njimi tudi vrsto 
političnih voditeljev. Prišli so: Sekretar OK ZKS Franc Simonič, zvezni 
poslanec Vojo Djinovski, predsednik CK LMS Tone Kropušek. predsednik 
O O ZB narodni heroj Ivan Kovačič-Etenka, predsednik OK LMS Franček 
Knafeljc, poslanci Vojka Simonič in Franc Libnik, predsednik občine 
Šmarje Josko Lojen, borci Kozjanskega odreda in Štirinajste divizije, 
delegacije ZB iz Celja in šmarske občine itd. 

Čeprav j e ves čas vl ivalo , se j e 
čez K o z j e m i m o tr ibune z:vrstila 
parada mladih ljudi. Športniki, 
pionirji , mladi zadružniki, mladi 
gasilci, na čelu pa godba in dru
štvene zastave. 

P o k ra tkem nagovoru in p o 
zdravu predsednika Občinskega 
komite ja L M S Rudija Lešnika j e 

zbrani množic i spregovori l pred
sednik C K L M S in ljudski posla
nec Tone Kropušek. 

no, ker smo njena bodočnost, ker 
jo hočemo napraviti srečno . . . 

P o g o v o r u so pionirj i pozdravi l i 
prisotne borce in j im pripeli š o p 
ke rož. Sledile so recitacije, p e v 
ski zbor iz Rogaške Slatine j e za 
pel nekaj pesmi, pred spomenik 
N O B pa j e delegaci ja mladine p o 
ložila vel ik venec . Pr i svečanem 
delu sta sodeloval i godb i na p iha
la J L A iz Zagreba in steklarska 
godba iz Rogaške Slatine. D o p o l 
dne so se v kino dvorani predsta
vili člani dramatskega krožka iz 
Zagreba im kozjanski lutkarji, p o 
poldanski športni spored pa j e za
radi dežja bil okrnjen, le n o g o 
metaši se niso pustili motiti in 
odigrali d v e »blatni tekmi«. 

Svečanost v Koz ju zaradi v r e -

Gostje med govorom tovariša Kropuška na tribuni... 

Uspeh mladinske 
politične šole 

v Celju 
Pretekli teden so slušatelji mla

dinske večerne politične šole v Ce-
'ju svečano zaključili predavanja. 
*̂ a pobudo Občinskega komiteja 
LMS je bila šola pred meseci usta
novljena, vanjo pa se je vpisalo 35 
slušateljev, predvsem iz delavskih, 
kmečkih in vajenskih vrst. 

Med trajanjem šole so predelali 
•sem tem s področja družbenopoli-
Jične gospodarske in vzgojne pro
blematike. Predavali so najvidnejši 
Politični in gospodarski funkcionar
ji v okraju, enkrat pa celo sekretar 

LMS tovariš Kranjc. Enkrat te-
•^nsko so imeli predavanje, drugič 
Pa razpravo o vsaki temi. 
, Zaradi zanimanja mladine za to 
?P'0, bo v jeseni spet organizirana. 
!<avnatelj politične šole v Celju, ki 
je Uspešno vodil tudi mladinsko po-
'ticno šolo, je celo mnenja, da en 

oddelek ne bo zadostoval po-
irebam. 

OSMI REDNI LETNI OBČNI ZBOR OKRAJNE ZADRU2NE ZVEZE: 

Obetajoč posvet sredi velike 
bitke v kmetijstvu 

Včeraj je bil v Celju osmi redni letni občni zbor Okrajne zc 
družne zveze. Poleg delegatov kmetijskih zadrug so se ga udeležili 
predstavniki političnega in gospodarskega življenja v okraju, za
stopniki Glavne zadružne zveze in drugi. Poročilo o uspehih in bo
dočih nalogah kmetijskega zadružništva je podal predsednik OZZ 
tov. FRANC LUBEJ, poleg tega pa so poročilo Okrajne zadružne 
zveze delegati in zadruge dobile v pregled že poprej. 

Kmetijsko zadružništvo je v pre
teklem obdobju napredovalo z veli
kimi skoki. Ne samo z gospodarske, 
tudi z vsebinske plati so v zadruž
nem življenju preteklo leto nastale 
velike kvalitetne spremembe. Lani 
izvoljeni organi zadružnega samo
upravljanja so močno utrdili teme
lje socialistične preobrazbe podeže
lja, v proizvodnji pa so bili dose
ženi ogromni uspehi. Pravzaprav le
tošnji občni zbor predstavlja bojni 
posvet sredi velike bitke za napre
dek kmetijstva, dvig kmetijske pro
izvodnje in uveljavitev socialistič
nih odnosov na vasi. Nad 75 od
stotkov vseh zadrug v okraju se 

je že popolnoma odkrižalo nekme
tijskih dejavnosti in se z vsemi si
lami posvetilo kmečkim gospodar
skim problemom. V preteklem letu 
je bil zabeležen tudi velik porast 
članstva. Danes je v okraju 19.000 
članov zadrug, od tega 12.600 za-
družnikov-kmetov. 

Lani na občnem zboru napoveda
no tekmovanje za vsestransko de
javnost kmetijskih zadrug je bilo 
uspešno zaključeno. Najboljše so bi
le zadruge: Žalec, Celje, Šmarje, 
Slovenske Konjice in Mozirje. 

Proizvodne plane so zadruge v 
preteklem poslovnem letu ne samo 
realizirale, temveč tudi predviden 
porast proizvodnje povišale. V ce
loti se je proizvodnja povečala za 
12 odstotkov, kar pomeni, da je za 
4,3 odstotke višja od predvidenega 
povečanja. Vse to pa je plod večje
ga uveljavljanja zadrug, boljše or
ganizacije dela in usmeritev v spe
cializirano proizvodnjo, večje upo
rabe agrotehničnih sredstev, bolje 
izrabljene mehanizacije, večjega an
gažiranja političnih organizacij in 
oblastnih organov, povečane inve
sticijske dejavnosti, številnejšega in 
boljšega strokovnega kadra in ne 
nazadnje zaradi dobre letine. 

U v o d o m a je govor i l o bo j ih 
Partije in SKOJ pred v o j n o in o 
veliki vlogi mladine m e d l judsko 
revoluci jo . Na kratko je orisal 
zgodov ino Partije in S K O J ter se 
spomnil svetlih vzorn ikov današ
nje mladine, ki so v revoluc i j i 
dali svoja življenja. 

K o j e govor i l o na logah današ
nje mlade generaci je , j e poudari l , 
da junaška preteklost naj n e bo 
zgolj občudovan je in s lavospev. Iz 
svetlih likov in herojskih dejanj 
predhodnikov črpa mlada gene
racija moči in pobude za napore 
pri graditvi lastne lepše bodoč
nosti. S tem nadaljuje z d e l o m za 
svetle ideje, kajti težko je rušiti 
staro, star družbeni red in misel
nost, še težje je graditi novo 
držbo, nove odnose. 

Govor i l j e še o vel ikih m o ž n o 
stih, ki j ih ima mladina v naši 
družbi za svo je uvel javl janje in 
o tem, da mladina danes sodeluje 
v vseh organih družbenega uprav
ljanja in organizacijah. 

Svo j govo r j e zaključil z bese
dami heroja Ive Lole Ribar ja : Mi 
vsi z vsem ognjem naše mladosti 
ljubimo to državo, našo domovi-

mena ni izpolnila pr ičakovanj v 
množičnost i , toda vsebinsko j e ta 
manifestacija bi la na višini, d o 
stojna jubi le jnega leta. - c 

Mladi atleti Kladivarja — državni prvaki 

VREME V NASLEDNJIH DNERj 

Od 19. do 28. junija še dalje 
nestalno s pogostimi padavina
mi in ohladitvijo. Razjasnitve 
ne bodo trajale več kot dva 
dni. 

Kladivar - dvakrat prvi 
v nedeljo je bilo končano ekipno 

prvenstvo države v atletiki za mlaj
še in starejše mladince ter mladin
ke. V vseh treh skupinah so sodelo
vali tudi mladi tekmovalci celjskega 
AD Kladivarja. Kakor mladinke, ki 
so nastopile v Varaždinu, tako so 
naslov državnega prvaka osvojili 
tudi mlajši mladinci. Na tekmova
nju starejših mladincev v Ljublja
ni pa so se Celjani uveljavili na 
četrto mesto. 

Prošnja borcem in 
aktivistom N O B 

Pripravljamo novo ureditev in 
razširjenje prostorov oddelka NOB. 
Za izpopolnitev so nam potrebni 
še razni predmeti, dokumenti itd. 
iz NOB in koncentracijskih tabo
rišč. Prav tako so važni predmeti 
v zvezi s partijskim delom in de
lavskim gibanjem. 

Kdor še hrani te predmete, ga 
prosimo, da j ih proti nagradi pre
pusti oddelku. 

Mestni muzej T Celju 
Oddelek NOB 
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O B Č N I Z B O R C E L J S K E T U R I S T I Č N E ZNE.'Z.E. 

Zavest o potrebi turizma {e postala stvarnost 
Zasluženo priznanje predsedniku Radu Jenku 
Konec minulega tedna je bil red

ni občni zbor Celjske turistične zve
ze. Razen rekordnega števila za
stopnikov turističnih društev, so se 
tega nadvse uspelega obračuna de
la udeležili še mnogi zastopniki 
Turistične zveze Slovenije, sosed
njih področnih turističnih zvez, ka
kor tudi predstavniki javnega in po
litičnega življenja Celja in njegove
ga okraja. 

Ko povzemamo glavne misli iz 
poročila predsednika Celjske turi
stične zveze Rada Jenka, potem mo
ramo poudariti, da je zavest o po
trebi turizma pri nas postala real
nost. Glavno obeležje turizmu na 
celjskem področju pa dajejo štiri 
zdravilišča, izletništvo, planinstvo 
in tako imenovani mali, ali hišni 
turizem. In končno, iz leta v leto 
narašča tudi inozemski turizem, ki 
je zaenkrat omejen le na zdravili
šča. 

Hkrati s povečanim razmahom tu
ristične dejavnosti, večjim obiskom 
domačih in tujih gostov, pa se p o - ' 
javljajo tudi zahteve po ureditvi tu
rističnih objektov, komunalnih, pro
metnih, gostinskih itd. Čeprav so bi
li na tem področju doseženi že ne
kateri lepi uspehi, pa se zahteva po 
sistematičnem investiranju v turiz
mu pojavlja kot močan imperativ. 
Medtem, ko se gradnja novega ho
tela v Celju še ni niti začela, pa se 
že kaže zahteva po pripravah za po
stavitev še enega. Z zgraditvijo 
krožne ceste Store—Svetina—Celj
ska koča—Celje bo nastalo v bližini 
Celja in Stor močno rekreacijsko 
področje, ki mu bo treba dati nekaj 
objektov, kot hotel in podobno. S 
pomočjo odobrenih posojil, so k več
jim delom pristopili tudi v Roga
ški Slatini. Navzlic temu, so potre
be še velike. V Laškem so preure
dili hotel Savinjo, zdaj pa je na vi
diku še gradnja odprtega bazena. 
Z njim bodo postavili tudi temelje 
turističnemu centru. Nekaj težkih 
problemov skrivajo Rimske Toplice. 
Istočasno z rekonstrukcijo rimskih 
izkopanin v Šempetru so v teku pri
prave za gradnjo hotela. V Mozirju 
so že postavili prve weekend hišice; 
lepo weekend naselje je zraslo še v 
Preboldu. Na Ljubnem bodo morda 
že letos uredili kopališče. Sicer pa 
tu in v ostalih krajih Zgornje Sa
vinjske doline pogrešajo manjša 
gostišča s tujskimi sobami. Tudi v 
Logarski dolini bo treba postaviti 
še en hotel z zmogljivostjo 60 do 
100 ležišč. Gornji grad si je že pri
dobil lep sloves s svojim naseljem, 
pa čeprav ga bo treba v nekaterih 
ozirih urediti. Z dograditvijo nove
ga hotela v Velenju, se bodo noči-
tvene kapacitete na celjskem pod
ročju vendarle povečale, prav tako 
z adaptacijo Kajuhovega doma v 
Šoštanju. Veliko aktivnost so v zad
njem času pokazali v Frankolovem 

Rado Jenko 

in v Vitanju. Zal tega ni moč trditi 
za Konjice, kjer je delo turističnega 
društva povsem zamrlo. 

Navzlic vsem prizadevanjem Go
stinske zbornice, gostinstvo še ni 
doseglo zadovoljive ravni. Se vedno 
bi se tu in tam dalo kaj napraviti 
za ureditev lokalov, za boljšo po-

Velenje pred rudarskim 
praznikom 

Velenje se pridno pripravlja na 
praznovanje rudarskega praznika — 
3. julija. Računajo, da bodo do te
ga dne opravili okoli 70.000 udar
niških ur pri urejanju okolice stano
vanjskih hiš in upravnih zgradb. 
V počastitev praznika pripravljajo 
tudi več političnih, kulturnih in 
športnih prireditev. 

PRED KOMUNALNO RAZSTAVO 
V VELENJU 

Med najlepšimi razstavami, kar 
jih je kdaj videla Šaleška dolina, 
bo ona v Velenju od 30. avgusta 
do 6. septembra. To bo razstava ko
munalne ureditve in uporabnostne 
umetnosti. Na njej si bodo obisko
valci lahko ogledali, kako je treba 
reševati najrazličnejša komunalna 
vprašanja, kako urediti življenje v 
stanovanjski skupnosti itd. Zraven 
podjetij iz rudarskega mesta, bodo 
na razstavi sodelovali še kolektivi 
iz Celja in od drugod. 

POTRDILI SO JIH 
Komisija za potrjevanje tarifnih 

pravilnikov pri občinskem ljudskem 
odboru Celje je predložila tarifne 
pravilnike nekaterih podjetij zbo
ru proizvajalcev, ki je na svoji 
zadnji seji po krajši razpravi po
trdil tarifne pravilnike podjetij: 
Železarne Store. Tekstilne tovarne 
Metka, Prevozništva Celje in Etola. 

strežbo, za uvajanje domačih spe-
cialitet in podobno. 

Boleča točka našega turizma so 
ceste. Modernizacija ceste v Roga
ško Slatino in Logarsko dolino je 
več kot potrebna. O tej potrebi bo 
še treba pisati in govoriti, dokler . . 

\'elik korak naprej pri utrjevanju 
malega turizma je bil napravljen s 
formiranjem sklada za kreditiranje 
opreme turističnih sob. Turistični 
delavci pa veliko pričakujejo tudi z 
ustanovitvijo centralnega sklada za 
propagando,, saj si turizma brez do
bre in sistematične propagande ne 
moremo zamisliti. V letošnjem letu 
je med drugim- na vidiku reprezen
tativni prospekt celotnega celjskega 
področja. 

Ce sodimo po besedah nekaterih 
udeležencev zbora, potem je zahte
va po ureditvi obdavčenja dohod
kov, ki jih dobijo zasebniki na ra
čun oddaje sob, več kot utemelje
na, saj nejasnosti v tem pogledu 
vplivajo precej kvarno. 

Proti koncu občnega zbora, ki se 
je odlikoval po plodni razpravi, je 
prof. Tine Orel v imenu predsed
stva Celjske turistične zveze in ude
ležencev zasedanja izročil predsed
niku Radu Jenku lepo darilo, kot 
priznanje in zahvalo za opravljeno 
delo pri pospeševanju turizma. 

Predlog kandidacijske komisije so 
delegati sprejeli s ploskanjem. Ta
ko so predsedniško mesto vnovič za
upali Radu Jenku. Medtem, ko sta 
bila za podpredsednika celjske turi
stične zveze izvoljena tovariša 
Zmago Likar in Tine Orel, pa bo 
dolžnosti glavnega tajnika tudi vna
prej izvrševal Zoran Vudler. Za 
predsednika komisije za zdravilišča 
je bil ponovno izvoljen prof. Lud
vik Rebeušek, za predsednika komi
sije za inozemski turizem pa Ivan 
Goršič. -mb 

Svet pod Smrekovcem . 

Politične organizacije 
naj b o d o gon i lna sila 

pri Dstanavljanju stanovanjsidli skupnosti 
Glavna točka dnevnega reda na 

razširjeni in skupni seji Občinskega 
komiteja Zveze komunistov ter Ob
činskega odbora SZDL v Celju je 
bila posvečena ustanavljanju in 
uveljavljanju stanovanjskih skup
nosti. V ta namen je tudi sekretar 
Občinskega komiteja Cveto Pelko v 
uvodnih besedah opozoril na neka
tere zaključke nedavnega posveto
vanja o stanovanjskih skupnostih, 
ki ga je pripravil Glavni odbor 
SZDL za Slovenijo v Ljubljani. V 
tej zvezi je še posebej opozoril, da 
z ustanavljanjem stanovanjskih 
skupnosti ne gremo na neko uprav-
no-teritorialno telo, na komuno v 
komuni, temveč na združenje držav
ljanov na določenem področju za re
ševanje problemov, kot so ustanav
ljanje gospodinjskih servisov, so
cialna vprašanja, varstvo otrok, 
družbena prehrana, igrišča za otro
ke, nega bolnikov, oziroma zdrav
stvena preventiva ipd. Kakor je ob
činski ljudski odbor v celoti, in ne 
resorsko, odgovoren za razvoj sta
novanjskih skupnosti, tako so vse 
politične organizacije, skupaj s sin
dikati, odgovorne za ustanavljanje 
in nadaljnje uveljavljanje teh druž
benih organizmov. 

Mimo tega je tov. Pelko še pose
bej opozoril, da pri sestavljanju de
lovnih programov stanovanjskih 
skupnosti ne moremo iti na neke 
šablone, temveč, da je treba te na
črte prilagoditi potrebam, zahtevam 
in željam prebivalcev določenega 
področja. To pa hkrati pomeni, da 
je treba te potrebe poznati in jih 
analizirati. 

Po dosedanjih pogledih naj bi na 
področju ožjega celjskega mesta 
ustanovili šest stanovanjskih skup
nosti in sicer prvo na Otoku, ki bi 
naj zajela še del Lise, drugo na 
področju Nove vasi in Dolgega po
lja, tretjo ob Mariborski cesti in 
Gaberju; četrto v Cretu, Zavodni in 
na Aljaževem hribu; peto na Polu-
lah z Bregom ter delom Lise in še
sto v strogem središču mesta. Mor
da bo poznejša razprava pokazala, 
da bi naj v središču mesta delali 
dve stanovanjski skupnosti. 

Podobna načela, kot veljajo za 
ustanavljanje stanovanjskih skup
nosti v mestu, naj bi veljala tudi 
za delo tako imenovanih vaških 

skupnosti. Edina izjema je v tem, 
da v teh primerih ne gre za nove 
organizacijske oblike, temveč le za 
krepitev in morebiti za razširitev 
krajevnih odborov. 

V končnem delu razprave so 
sprejeli sklep, po katerem naj bodo 
organizacije Zveze komunistov in 
Socialistične zveze mobilizator vseh 
ostalih družbenih in političnih or
ganizacij pri ustanavljanju stano
vanjskih skupnosti. Prav tako naj 
bodo politične organizacije inicia-
tor minimalnih in konkretnih delov
nih programov; občinski ljudski od
bor pa naj spodbudijo, da bo čim
prej sklical zbore volivcev, na ka
terih bi razpravljali o stanovanj
skih skupnostih. 

V drugem delu zasedanja so se 
pogovorili o dolžnosti, ki jo imajo 
politične organizacije pri bližnjem 
republiškem zletu Svobod in pro

svetnih društev, zlasti pa v tem, da 
bo mesto kar najlepše sprejelo na 
tisoče gostov in da bo tudi udelež
ba domačinov na zborovanju in v 
povorki častna. 

Končno so razpravljali še o spre
jemanju novih članov, tako v Zve
zo komunistov, kot Socialističn« 
zvezo. Četudi so organizacije Zve
ze komunistov v letošnjem letu 
sprejele v svoje vrste 284 novih čla
nov, pa s tem še niso izkoristile 
vseh možnosti, ki jih imajo. To še 
posebej velja za nekatere organiza
cije v podjetjih. Prav tako se bod« 
morale organizacije SZDL zavzeti, 
da bodo povečale število članov v 
povprečju od 63 na 75 odstotkov 
volivcev. To pa je naloga, ki v 
glavnem bremeni nekatere obrobne 
predele, v manjši meri pa tudi od
bore osnovnih organizacij v mestu. 
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V zadnjem tednu po domovini 
PETEK, 12. JUNIJA 

UČNI PROGRAMI ZA GIMNA
ZIJE. Prosvetni svet Jugoslavije je 
potrdil osnove učnih načrtov in pro
gramov za gimnazije. Pri tem je 
obdržal koncepcijo o gimnaziji, kot 
samostojni družbeni vzgojno izo
braževalni ustanovi, ki sloni na na
čelih družbenega upravljanja in je 
del enotnega šolskega sistema. Šo
lanje traja 4 leta. 

SOBOTA, 13. JUNIJA 

OBČNI ZBOR DRUŠTVA NOVI
NARJEV SLOVENIJE. V Ljubljani 
je bil redni občni zbor Društva no
vinarjev Slovenije, na katerem so 
med drugim ugotovili, da je izred
na politična razgibanost po sedmem 
kongresu Zveze komunistov Jugo

slavije našla svoj odmev tudi v ti
sku in radiu in nadalje da so novi
narji dobili v programu ZKJ svoj© 
delovno izhodišče. ^ 

NEDELJA, 14. JUNIJA 

PROSLAVA V KOPRU. Sloves
nosti ob začetku serijske proizvod
nje v tovarni »Tomos« v Kopru se 
je udeležil tudi predsednik republi
ke Josip Broz-Tito. Na slavnostnem 
kosilu je imel tovariš Tito tudi go
vor. 

PONEDELJEK, 15. JUNIJA 

V A R S T V O OTROK IN MLADI
NE. Na posvetovanju Zveze prija
teljev mladine v Ljubljani so med 
drugim poudarili, da naj bo varstvo 
otrok in mladine prvenstvena nalo
ga stanovanjskih skupnosti. 

TOREK, 16. JUNIJA 

SEJA ZVEZNEGA IZVRŠNEGA 
SVETA. Pod vodstvom podpredsed
nika Rodoljuba Colakoviča, je Zvez
ni izvršni svet sprejel več zakon
skih osnutkov, med njimi osnutek 
zakona o družbenem knjigovodstvu 
in obračunu, uredbo o honorarnem 
delu. uredbo o nagradah za izredno 
in čezurno delo, ter nekatere spre
membe in dopolnitve zakonov o vi
nu in o zavarovanju. Sprejet je bil 
tudi odlok o olajšavah za servise in 
ustanove stanovanjskih skupnosti. 

SREDA, 17. JUNIJA 

FOTOGRAFSKI DOKUMENTI O 
BOJU KPS. Izšla je prva knjiga 
obsežne izdaje »Fotografski doku
menti o boju KPS«. s podnaslovom 
»Zbornik fotografij iz narodnoosvo
bodilnega boja slovenskega naroda 
1941 —1945«. Prva knjiga obsega 
obdobje od napada na Jugoslavijo 
do jeseni 1942. leta. Zbornik je iz
dal Muzej NOV ob 40-letnici KPJ 
in je posvečen vsem padlim komu
nistom. Sole si lahko knjigo naba
vijo po znatno znižani ceni. 

UREDITE OKOLJA — OKRASITE 
MESTO 

Še dva tedna nas ločita do veli
kega republiškega zleta Svobod in 
prosvetnih društev v Celju. 5. ju
lija prispe v Celje na tisoče gostov 
iz naše in sosednjih republik. Da bi 
Celje in njegovi prebivalci kar naj
lepše sprejeli udeležence velike pri
reditve na čast jubilejnega leta Zve
ze komunistov Jugoslavije, prosimo 
vse hišne svete, upravitelje in last
nike hiš, da do tega časa uredijo 
okolja naselij, v prazničnih dnevih 
pa okrasijo hiše z zastavami in ze
lenjem. 

ZBORI VOLIVCEV V MOZIRSKI 
OBČINI 

Te dni so se na vseh 13 volilnih 
enotah mozirske občine začeli zbori 
volivcev. Na njih razpravljajo o 
ustanovitvi poravnalnih svetov, 
prav tako pa državljani poslušajo 
poročila o dosedanjem delu šolskih 
odborov. Poleg tega volijo tudi no
ve člane družbenih organov pri šo
lah. V celoti gre za 15 šolskih od
borov, ki bodo šteli 119 članov, od 
tega jih bodo volivci izbrali 52. 

Komuniste 
celjskega okraja 
bo zastopalo 
59 delegatov 
na IV. kongresu 
ZKS 
Na IV. kongresu Zveze ko

munistov Slovenije, ki bo za
sedal dne 23., 24. in 25. junija 
v Ljubljani, bo komuniste celj
skega okraja zastopalo 59 de
legatov. 

DELEGATI OBČINE CELJE 
Franc Leskošek, Mitja Ribi

čič, Olga Vrabič, Mica Marin
ko, Cveto Pelko, Tone Grego-
rič, Milan Loštrk, Stane Div
jak, Franc Rupret, ing. Jakob 
Razpotnik, Franček Knafelc, 
Jože Jošt, Ljuba Škrl, Ignac 
Korošec, Alojz Borinc, Albina 
Germadnik, Alojzija Andrejčič, 
Julka Tomažič, Ivan Kramar, 
Stane Veninšek, Ivan Supek, 
ing. Fanika Jugovič, Janez 
Starina, Milena Grozdnik, Sta
ne Sotlar in dr. Vinko Leskov-
šek. 

DELEGATI OBČINE 2ALEC 
Vlado Krivec, Miran Cvenk, 

Franc Simonič, Franc Lubej, 
Ivan Kovač, Štefka Dvojmoč, 
Rafko Sopotnik, Franc Topli-
šek, Jože Vrbnjak in Edmond 
Božiček. 

DELEGATI OBČINE 
ŠOŠTANJ 

Dušan Kveder, Lidija Šent-
jurc, Andrej Stegnar, Jože 
LempI, Marija Ušen, Janko Že-
vart. Stane Šlutej, Rihard 
Ostrovršnik, Vinko Kolar in 
Ivo Jamnikar. 

DELEGATA OBČINE 
MOZIRJE 

Tone Kropušek in Franjo Pajk. 

DELEGATA OBČINE LAŠKO 

Ljubo Zelič in Franc Lapornik. 

DELEGATI OBČINE SLOV. 
KONJICE 

Riko Jerman, Maks Ivanuša in 
Rudi Bajda. 

DELEGATA OBČINE ŠENT
JUR 

Peter Hlastec in Ivan Zdolšek. 
DELEGATI OBČINE ŠMARJE 

Sergej Kraigher, Lojze Lib-
nik, Alojz Bratuša in Stanimir 
Mladovič. 

Fedor Gradišnik, st.: 

Nekaj spominov na sodelovanje 
Leta 1935 so bile razpisane državnozborske volitve z nosilcem 

vladne volilne liste Bogoljubom Jevtičem. Nosilec opozicijske liste je 
bil dr. Vladko Maček. Jevtič je preko bana Puca ponudil bojevnikom 
15 mandatov, če bi se odločili kandidirati na njegovi listi. Bojevniško 
gibanje je tistikrat preživljalo težko notranjo krizo. V vodstvu sta si 
že dlje časa nasprotovali dve skupini: prva s Kusterjem na čelu, ki je 
nagibal k fašističnemu gibanju »Zbor« Dimitrija Ljotiča in druga s 
Stanetom Vidmarjem, ki je bila povezana s Partijo. Na bojevniškem 
delegatskem zborovanju, ki ga je vodila Vidmarjeva večinska skupina, 
je bila fašistična levica na vsej črti premagana. Pričel se je oster boj 
med Ljotičevci, ki so hoteli s terorjem in z denarjem, ki so dobivali 
iz Hitlerjeve Nemčije, uveljavljati pri nas nacistične metode. Kakor 
svoj čas Orjuna, so tudi Ljotičevci skušali z oboroženo silo terorizirati 
demokratične sile v državi. Pri volitvah je desno krilo bojevnikov kan
didiralo na Ljotičevi. Vidmarjevo, s Partijo povezano levo krilo pa na 
opozicijski listi dr. \ ' ladka Mačka. Spominjam se Ljotičevega agitacij-
skega shoda v Celju, ki ga je imel v vrtni dvorani hotela »Evropa«. Do
živel je popoln polom. Člani Partije in bojevniki so ga popolnoma one
mogočili in moral je klavrno zapustiti bojišče kakor pred njim Peter 
Zivković. 

Volitve so potekale pod najhujšim terorjem policije in žandarme
rije. Del slovenske opozicije je pod vodstvom predstavnikov levega 
krila Pucijeve Samostojne kmečke stranke in Društva kmečkih fantov 
in deklet kandidiralo na Jevtičevi listi. Zaman je bil ves moj trud, da bi 
bil pridobil to skupino za skupni nastop. Ko bi se bil takrat naš načrt, 
ki smo ga izdelali skupno z dr. Vekoslavom Kukovcem, Slavokm Slan-
drom in Vidmarjevo skupino bojevnikov posrečil, bi bil izid volitev go
tovo ugodnejši. Tako pa smo za isti cilj nastopali ločeno, kar je moralo 
vsekakor vplivati na končni rezultat. Na dr. Mačkovi listi sta bila iz
voljena dva poslanca bojevniške skupine — eden v šmarskem in eden 
v gornjegrajskem okraju. Opozicijska lista dr. Mačka je dobila v vsej 
državi pri teh volitvah (5. maja 1935) 1.076.345 glasov, a samo 67 
mandatov, dočim je vladna lista Bogoljuba Jevtiča dobila 1,746.982 
glasov in 303 mandate, za kar se je morala zahvaliti geometriji volil
nega zakona, policijskemu terorju in raznim volilnim mahinacijam. 

Po teh volitvah se je borba za federativno ureditev države nadj 
Ijevala s podvojeno silo. Vlada Bogoljuba Jevtiča se ni mogla dolg 
držati in se je že 25. junija 1935 umaknila Milanu Stojadinoviču, ki 
še ostreje navijal nasilni kurz proti federalistom, posebno na Hrva 
skem. Dne 1. avgusta 1935 je Politbiro Centralnega komiteja Komun 

POGLED 
PO 

S V E T U 
Svet je poln nesoglasij in težkih 

disakordov. Na Bližnjem vzhodu je 
mimo navzkrižni ogenj protestov in 
not zaradi preletavanja meja; kon
trola nad jedrskimi poizkusi je men
da v zagati, kajti možne so podze
meljske eksplozije, ki so nezaznat-
ne, če se s posebnimi napravami 
zvok zaduši; ameriški znanstveniki 
trdijo, da je prekinitev atomskih po
izkusov zelo važna za ameriško var
nost; Hruščev ponuja omejeno šte
vilo kontrolnih postaj, ki naj bi pa
zile, ali se izpolnjuje sporazum o 
prepovedi atomskih eksplozij; mo
skovski Bolšoj teater gostuje v ZDA 
in to tako na gosto, kakor da je 
hladna vojna že v arhivu zgodovi
ne — istočasno pa poročilo o letalu 
— raketi: v ZDA z brzino 6400 km 
na uro in cela vrsta izzivanj na 
zboru 14 NATO držav, ki so v Lon
donu razpravljale o perspektivni po
litiki Atlantskega pakta za 10 let. 
Sicer niso rožljali z mečem gene
rali, vendar bi v času ženevske kon
ference lahko izostala marsikakšna 
izjava, ki ni bila dana samo zaradi 
prestiža in propagande. 

V Ženevi je namreč nastopila 
stagnacija, tisti trenutek, ko si part
nerji želijo domov, ker si nimajo 
več kaj povedati, dobre besede, ki 
bi ogrela ozračje pa ni od nikoder, 
vsaj od odločilne strani ne. Toliko 
da so še sklenili, da se prihodnji 
teden še zberejo. Ne bomo ponav
ljali, zakaj je do tega prišlo, ker 

smo v prejšnjih poročilih o tem 
obširno govorili. Berlin je samo 
simbol za vse tisto, kar oba bloka 
ločuje. Zato nima pomena ponav
ljati, kako si to vprašanje zamišlja 
ta in ona stran. SZ je rešila kon
ferenco s tem, da je ponovno za
trdila, da ni nikoli svojega načrta 
o Berlinu predstavljala kot ultimat. 
Za ženevsko konferenco je nedvom
no značilna senca 8S let starega 
nemškega kanclerja Adenauerja, ki 
noče v politični pokoj kot državni 
predsednik. Ne samo Hruščev, tudi 
velik del svetovne javnosti meni 
da je ta nenadna odločitev enega 
od tvorcev povojne hladne vojne za 
ženevsko konferenco smrtna injekci
ja, ker napoveduje, da bo svet po 
njej spet tekel po starih kolesnicah. 
Kako je ta odločitev učinkovala 
znotraj Zahodne Nemčije, za nas ni 
tako važno, kajti dobro vemo, da 
Nemcem taka fiihrerska poteza prej 
imponira kot ne. Kaže, da Adena-
uer ni imel težav, kako prepričati 
Ollenhauerjevo opozicijo o pravil
nosti svojega koraka. Za zunanji 
svet je važno bolj to, da je v svoji 
izjavi navedel tudi Dullesovo opo
roko, češ da je Adenauer na dose
danjem mestu najboljše jamstvo za 
ohranitev »s^vobode na svetu in za 
izgradnjo Evrope«. Sapienti sat — 
razsodnemu je to dovolj. Zdaj je 
tudi tisti dogodek s Selwynom 
Lloydom dobil drugačno osvetlitev. 
Angleška teza se bo torej po kon
ferenci uveljavljala predvsem v in
tenzivnejši trgovini z Vzhodom. An
gleški in ruski poslovni ljudje go
vore, da bo leta 1960 Anglija SZ 
prodala blaga za 700 milijonov fun
tov. To je prava revolucija v trgo
vini z Vzhodom. Sem spada tudi 
vedno bolj načrtno in stanovitno 
prodiranje SZ na svetovni trg 
med drugim tudi z izvozom kapita
la. Med drugim je zadnje čase SZ 
odobrila IGO milijonov dolarjev In
doneziji za izgradnjo cestnega 
omrežja, zraven pa še dodatni kre
dit za športni štadion v Djakarti 
in za etnološka raziskovanja. 

Za svetovno gospodarstvo so zna 

čilne razmere, o katerih so govorili 
v odboru za blagovno trgovino FAO 
(organizacije OZN za kmetijstvo in 
prehrano). Skupni evropski trg ne
ugodno vpliva na svetovno trgovi
no, ker odriva vrsto dežel s tržišča 
in ker vrsta dežel ne pride do pre
sežkov v osnovnih življenjskih hra-
nilih, ne glede na to, da so se sve
tovne cene industrijske proizvodnje 
podražile, nerazvite dežele pa ne 
morejo vzdigniti cene svojim suro
vinam. Nasproti kongresu Atlant
skega pakta, ki se je mnogo ukvar
jal s političnimi in gospodarskimi 
problemi manj razvitih držav, je 
treba omeniti ukrepe SEV. vzhodno 
evropskega sveta za medsebojno 
gospodarsko pomoč, ki skuša okre
piti trgovinske stike z Zahodom in 
to z dolgoročnimi pogodbami, isto
časno pa koordinirati gospodarstvo 
znotraj vzhodnega bloka. Naše sta
lišče do obeh gospodarskih združe
vanj je nedavno jasno obrazložil 
podpredsednik Edvard Kardelj. Mi 
smo proti združevanju, ki utrjuje 
blokovsko politiko in onemogoča 
gospodarsko koeksistenco. 

Na atlantskem paktu se je spet 
zapazila lepotna napaka. Francija 
je že pred enim mesecem sklenila 
umakniti svoje vojno brodovje iz
pod Nordstadovega NATO povelj
stva, zdaj pa je prišlo do istega 
vprašanja pri letalstvu zaradi ne
urejenih francosko-ameriških odno
sov. De Gaulle se ne more sprijaz
niti s tem, da s Francijo ravnajo 
kot drugorazredno silo v Atlant
skem paktu. Baje bodo to uredili na 
najvišji ravni. Kakšen je duh De 
Gaullove Francije, se je pokazalo 
tudi ob obisku Ferhata Abasa, pred
stavnika alžirskega osvobodilnega 
gibanja, v Beogradu. Naše simpati
je do Alžir cev označuje De Gaullo-
va vlada kot naše vmešavanje v 
francoske notranje zadeve. Quous-
que tandem, bi se vprašali, kako 
dolgo še! S tem razločkom, da da
nes z vso pravico vprašuje Catili-
na, afriški upornik, ne več Cicero; 
južna obala Sredozemlja, ne sever

na. T. O. 



Razen mesa in mleka še gnoj 
VELIK RAZMAH HMELJARSTVA IN NEKATERIH DRU

GIH KMETIJSKIH PANOG, KOT DA BI V ZADNJEM CASLl 
ZASENČIL 2 I V I N 0 R E J 0 . VENDAR JE L E T A V SKUPNEM 
PRIZADEVANJU ZA RAZVOJ KMETIJSTVA ENAKO VA2NA. 

V soboto je bilo v Šempetru posvetovanje predstavnikov vseh 
kmetijskih gospodarstev iz celjskega okraja. Posvetovanje je vo
dil podpredsednik OLO Celje Miran Cvenk, ki je analiziral stanje 
živinoreje na kmetijskih gospodarstvih in slabosti, ki na koncu 
koncev zavirajo nemoten razvoj posameznih gospodarstev. 

Miran Cvenk med govorom, na levi 
ing. Dolfe Cizej 

Kljub temu, da so kmetijska go
spodarstva v preteklem obdobju za
beležila precejšen napredek v živi

noreji, je le-ta še vedno glede na 
obsežne naloge perspektivnega go
spodarskega razvoja celjskega okra
ja nezadosten. To velja enako za 
število živine, krmsko osnovo, pro
izvodnjo mleka in rentabilnosti ži
vinoreje pri nas nasploh. 

V nadaljevanju sta ing. Veljko 
Križnik in ing. Dolfe Cizej s po
datki natanko obrazložila nujno po
trebne ukrepe za uresničitev nalog 
perspektivnega načrta. 

Popoldne so si udeleženci posve

tovanja ogledali živino, hleve in 
pašnike kmetijskega gospodarstva 
Založe, ki je v živinoreji doseglo 
največ. 

Franc Kleč: 
Samo lani je bilo v celjskem okra

ju 50 tisoč 322 obolenj in poškodb, 
kar pomeni domala dve milijardi di
narjev izgube na narodnem dohod-

BREZ KOMENTARJA 
PRI »OJSTRICI« 
Sobota zvečer. Gostišče je nabito, pred točilno mizo prava 

gneča in le ena natakarica. Mnogi odhajajo nepostreženi, še več 
nezadovoljnih... 

V »LEtNEM KINU« 
Ta večer še večja gneča — pred blagajno, pri vhodu in zno

traj prava »obrba^ za sedeže. Prodali so preveč vstopnic. Ljudje 
se jezijo — za zmečkane obleke, odtrgane gumbe in nazadnje 
še za tričetrturno zamudo. Čigavo? Ni važno! Toliko je predstava 
zakasnila... 

V CELJSKEM OKRAJU 
Občinski ljudski odbor bi moral voliti nove člane za upravni 

odbor neke ustanove. Baje zaradi nedelavnosti starega odbora, 
ki se v šestih mesecih ni niti enkrat sestal. Pa so na seji ugoto
vili, da stare člane o izvolitvi nihče ni obvestil. Volitve novega 
upravnega odbora te ustanove so po mučnih trenutkih odpadle. 

NA ZADNJI SEJI OBČINSKEGA LJUDSKEGA ODBORA 2ALEC 
SO RAZPRAVLJALI TUDI O UVEDBI OBVEZNEGA KOMUNAL
NEGA PRISPEVKA. 

Za vse enako: 2,5 ali še več odstotkov 
Razvila se je živahna razprava. 

Odborniki so sicer osvojili načelo, 
da graditelji stanovanjskih poslo
pij z določenimi sredstvi sodeluje
jo pri gradnji komunalnih objek
tov. Stanovanjska hiša brez vode, 
električnega toka in brez dovozne 
ceste in poti pa urejene okolice ni
ma še polne vrednosti. Gradnja 
vseh teh naprav pa je silno draga 

in v mnogih primerih celo presega 
obračunsko vrednost stavbe. 

Vendar so bili proti pr\otnemu 
besedilu odloka. Za blokovne grad
nje bi ta prispevek znašal 5 odstot
kov vrednosti stavbe, za graditelje 
individualnih hišic pa le 2 odstotka. 
Gotovo so gradbeni stroški komu
nalnih naprav pri individualnih hi
šicah za eno stanovanje precej več

ji. Istočasno pa bi tako razmerje 
pomenilo gospodarski in politični 
spodrsljaj glede na načelo, da ima 
v strnjenih območjih blokovna iz
gradnja, z ozirom na cenenost, 
prednost. Pa tudi sicer bi se s tako 
nizkim prispevkom v ta sklad na
bralo razmeroma malo sredstev in 
bi že v kratkem času nastali pre
cejšnji problemi. Ljudje bi namreč 
od tega sklada veliko pričakovali, s 
pičlimi sredstvi pa občina ne bi 
mogla kdo ve kaj narediti. Zato so 
odborniki ta predlog zavrnili in ga 
bodo obravnavali na eni izmed pri
hodnjih sej. 

Istočasno je Občinski ljudski od
bor Celje sprejel ta odlok z določili, 
da bodo investitorji na tekoči račun 
Biroja za stanovanjsko izgradnjo 
vplačali 10 odstotkov vrednosti 
stavbe, zasebniki pa 150 tisoč dinar
jev za stanovanje, oziroma 100 tisoč 
dinarjev, če je stanovanje v večsta-
novanjskem poslopju. 

Samo na cestah 
v 6 mesecih 13 MRTVIH 

Pretekli teden je bilo v Celju zanimivo posvetovanje predsedni
kov okrajnih svetov za delo, za zdravstvo in za notranje zadeve. Po
svetovanju so prisostvovali še predstavniki sindikata. Zavoda za so
cialno zavarovanje, tajništva za notranje zadeve in nekateri ugledni 
zdravstveni delavci. Govorili so o perečih vprašanjih poškodb in obo
lenj. 

ku. Ce k temu dodamo še stroške 
zdravljenja, se ta številka podvoji. 
Pri tem ne smemo prezreti smrtnih 
poškodb, ki jih je v celjskem okra
ju tudi preko 10 v enem letu. 

Te številke dovolj zgovorno opo
zarjajo, da je potrebno z vsemi 
možnimi ukrepi nastopiti proti temu 
poraznemu stanju. 

Dr. Ivan Kopač: 
Stopnjevanje števila poškodb v 

zadnjih letih je zaskrbljujoče. Leta 
1950 so na kirurškem oddelku celj
ske bolnišnice imeli okoli 3 tisoč 
primerov, lani pa že kar preko 11 
tisoč. Za poškodbami pa je umrlo 
38 pacientov, Menim, da bo nujno 
okrepiti preventivno službo, posve
titi več pozornosti personalnemu 
vprašanju v podjetjih, enako glede 
delavcev kot vodilnih uslužbencev 
in okrepiti kirurgijo v celjski bol
nišnici. Ob teh številkah nezgod 
od celjskega kirurgičnega oddelka 
namreč ne moremo zahtevati zado
voljivega dela, ne da bi ga okrepili. 

Stane Turk: 
Prometne nesreče naraščajo tudi 

hitro. Medtem ko je bilo 1955. leta 
v celjskem okraju 146 nesreč (11 
s smrtnim izidom), jih je bilo lani 
že 405 in 18 smrtnih. Letos pa je 
bilo doslej že 13 smrtnih prometnih 
nesreč. Pri prometnih nesrečah so 
najpogostejši štirje vzroki: nepo
znavanje prometnih predpisov, vi
njenost, brezskrbnost kolesarjev in 
razmeroma nezadovoljivo cestno 
omrežje. Prvi dve vrsti vzrokov sta 
bolj subjektivni. Menim pa, da bi 
ostali dve skupini lahko precej ome

jili z ureditvijo kolesarskih stez od 
Vojnika do Šempetra. To cestišče 
je- namreč glede prometnih nesreč 
najbolj kritično. Samo zjutraj se 
pripelje v Celje iz vojniške smeri 
preko 9 tisoč kolesarjev, iz žalske 
pa preko 7 tisoč. Enako je v popol
danskih urah. Tako ni čudno, da je 
samo lani izgubilo življenje 10 ko
lesarjev. 

Dr. Janez Lovšin: 
Primeri, ki pa niso redki, da se de
lavec tudi po štirinajkrat na leto 

poškoduje, pričajo, da bo treba du
ševni pripravljenosti zaposlenih za 
opravljanje določenega dela posve
titi mnogo več pozornosti. Tu je še 
poseben problem odnos vodilnih 
oseb do podrejenih, ki pogosto z ne
primernim ravnanjem posredno po
vzročijo poškodbo. Delavec, ki je 
zaradi takih ali drugačnih odnosov 
med delom duševno prenapet, se 
namreč najprej ponesreči. 

OB KONCU SO UDELEŽENCI 
POSVETOVANJA SPREJELI NE
KATERE USTREZNE SKLEPE. 
MED TEMI SO ZLASTI POUDA
RILI VEČANJE ODGOVORNOSTI 
VODILNIH OSEB V PODJETJIH 
ZA PRIMERE NESREČ PRI DE
LU, NUJNOST UREDITVE KOLE
SARSKIH STEZ IN POTREBO 
PO OSTREJŠI KAZNOVALNI PO
LITIKI ZOPER KRŠITELJE PRO
METNIH PREDPISOV, KREPI
TEV TRAUMATOLOŠKE SLUŽBE 
IN SPLOŠNE ZDRAVSTVENE 
PREVENTIVE. 

M. 1. 

V nekaj vrstah 
ZA KONKRETIZACIJO DELA 

V SINDIKALNIH ORGANIZACI
JAH 

V nedeljo je bil tretji plenum ob
činskega sindikalnega sveta v Mo
zirju, na katerem so obravnavali za
ključke četrtega kongresa Zveze 
sindikatov Jugoslavije in sprejeli 
naloge za svoje bodoče delo. 

V drugem delu zasedanja so raz
pravljali o sprejemanju in potrje
vanju tarifnih pravilnikov. Nič kaj 
razveseljiva ni bila ugotovitev, da 
do tistega časa kar deset manjših 
obrtnih obratov še ni predložilo ta
rifnih pravilnikov. 

OTROBOV PRIMANJKUJE 

Ljudem je težko pojasniti, če če
sa ni. Tako je tudi z otrobi, ki jih 
ni dovolj in ljudje kar ne morejo 
razumeti, kako da jih ni. Od zmle
tih žit ostane v celjskem okraju 
kakšnih tri sto ton otrobov na leto, 
kar za povečano živinorejo ne za
došča. Posebej še, ker so mlinska 

podjetja dolžna, da otrobe pošiljajo 
tovarni močnih krmil, ki iz enega 
kilograma otrobov napravi tri kilo
grame krmil. Živinorejci bi se mo
rali zdaj vprašati, kaj se jim bolj 
splača, da iščejo na vse pretege 
otrobe, ali da uporabljajo močna 
krmila. 

ŽITA BODO KUPOVALI 

Kmetijske zadruge morda že zdaj 
razmišljajo, kam bodo prodajale le
tošnje pridelke žit. Prav brez skrbi 
morejo v prihodnjih dneh pričako
vati kupce, kajti podjetje Veležitar 
v Celju bo kupovalo vse vrste žit 
po ustaljenih dnevnih cenah. 

MERCEDES Z AFRIŠKE FRONTE 

Čeravno je vozni park celjske re
ševalne postaje neprimerno bolje iz
popolnjen kot pred leti, jim starejši 
in dotrajali vozovi povzročajo pre
cej skrbi. Istočasno pa je v taki 
ustanovi nujno, da imajo vozove 
istih znamk. Odločili so se za rešil

ne avtomobile znamke »Škoda« ^ 
največ zaradi dostopne cene. Ra
zumljivo je, da imajo pri tipizaciji 
voznega parka največ težav zaradi 
pomanjkanja sredstev. Dejstvo, da 
uporabljajo v rednih turnusih tudi 
avtomobil, ki je vozil po afriških 
bojiščih, pa resno opozarja na to 
pomanjkljivost celjske reševalne po
staje. Zato vprašanje sredstev ne 
bo smelo biti odločilno. 

Kako bom jutri? Dopoldne v 
službo, potem na hitrico kosilo, pa 
otroci, pranje, krpanje, še srajce 
moram možu zl ikati . . . Ko bi že 
tudi pri nas ustanovili stanovanj
sko skupnost in uredili servisne 
delavnice! 

Potrebe priganjajo 
VELIK RAZMAH DEJAVNOSTI STANOVANJSKE SKUPNO

STI V ŽALCU. — POIZKUSI ODPIRAJO NOVE MOŽNOSTI IN 
POTREBE. - PRALNICA, ŠIVALNICA, IGRIŠČA IN OBRAT DRUŽ
BENE PREHRANE. — KREDITI ZA ČISTILNICO? 

Ko so v Žalcu začeli govoriti o stanovanjski skupnosti, je bilo 
še precej pesimistov. Pozneje, ko je iniciativni odbor za ustanovitev 
stanovanjske skupnosti že zabeležil prve uspehe, jih je bilo veliko manj. 
Sedaj pa se že vsi prebivalci navdušujejo za stanovanjsko skupnost. 
Se več. tudi v drugih večjih krajih žalske občine so po žalskih iz
kušnjah ustanovili skupnosti. Od kod to zaupanje? 

Že pri ustanavljanju stanovanjske 
skupnosti so se v Žalcu domenili za 
postopni razvoj dejavnosti te svo
jevrstne ustanove. Iniciativni odbor 
je priredil obsežno anketo med pre
bivalci, s katero so dobili dokaj jas
no sliko, v katera področja mora 
skupnost najprej poseči. Po tem 
vrstnem redu so potem glede na 
možnosti ukrepali. Edini so si bili 
namreč v tem, da bi jih nenačrten 
razmah in prevelike obveznosti po
kopale. Vsega dela ne bi mogli te
meljito opraviti in to bi pobralo ves 
ugled stanovanjski skupnosti. 

Tako so se najprej odločili za po
polno ureditev servisne pralnice, 
istočasno pa so se zavzeli za uredi
tev obrata družbene prehrane, kar 
je že večletna potreba v Žalcu. Res
da so zlasti v slednjem bile v za

četku manjše hibe. pa so jih odpra
vili. Potem so ustanovili še šival
nico in krpalnico. Najprej z dvemi 
zaposlenimi. V kratkem so v šival
nici morali zaposliti še dve moči. 
Že to dovolj zgovorno potrjuje, ka
ko potreben je bil v Žalcu tak usluž-
nostni obrat. Istočasno so uredili 
dve otroški igrišči. V načrtu pa sta 
še dve podobni igrišči. 

Zanimivi so tudi njihovi načrti in 
prizadevanja. Zalčani sedaj nimajo 
možnosti, da bi v kraju dali popra
viti razne električne in druge go
spodinjske strojčke in naprave. Ta
ko delavnico bo ustanovila stano
vanjska skupnost. Prevzeli bodo tu
di skrb za čiščenje in urejanje me
sta. Finančno najtrši oreh pa bo 
usposobitev čistilnice. Zato bodo 
rabili okoli 4 milijone dinarjev. 
V^erjetno si bodo morali pomagati s 
posojilom. -šič 

TOPER SRAJCE ZA IZVOZ 
Kolektiv tovarne perila »Toper« 

v Celju je že lani izvozil nekatere 
svoje izdelke. Zdaj pripravljajo dru
go pošiljko 60.000 komadov šport
nih srajc za Zahodno Nemčijo. Kot 
vse kaže, bodo še letos osvojili ne
katera nova tržišča v tujini, zlasti 
v skandinavskih državah. To doka
zuje, da so si izdelki celjske tovar
ne perila že pridobili velik sloves 
ne samo doma, temveč tudi v tujini. 

S Partijo v stari Jugoslaviji 
stične partije izdal odločbo, v kateri je med drugim rečeno, da se mora 
opozicija zedini t i na uresničenje naslednjih treh nalog: 1. uničenje 
šestojanuarskega režima, 2. enakopravnost med narodi Jugoslavije in 
3. preprečiti, da bi se bremena krize vrgla na rame delovnega ljudstva 
in poboljšati ekonomski položaj širokih slojev naroda na račun boga
tašev. 

V tem dokumentu je vodstvo partije z vso prepričljivostjo opisalo 
obupno socialno stanje v državi, kjer nekaj stotin bankirjev, kapitali
stov, veleposestnikov in z e l e n a š e v p l ava v izobilju, medtem ko delovno 
ljudstvo umira v bedi in nevolji. Policijski in žandarski pendreki so 
postali simbol državne oblasti. 

Korupcionisti, eksekutorji in druge ljudske pijavke uganjajo svoje 
orgije po državi, a ubijalci, četniki in fašisti vrše nekaznovani svoje 
zločine nad ljudstvom. To golazen more uničiti samo složna borba 
vseh demokratičnih in svobodoljubnih sil enotnega ljudstva vse države. 

Toda ta poziv KPJ takrat ni dosegel željenega uspeha in Stojadi-
novičeva vlada je s še hujšim terorjem uveljavljala svojo nasilno poli
tiko. V težnji, da zadobi zaupanje in uzakonitev svojega fašističnega 
režima, se je, zanašajoč se na svoj policijski aparat, odločil za volitve. 

Te volitve, ki jih je izvedla Stojadinovičeva vlada dne 11. decembra 
1938, so po nasilju in surovosti policije in orožništva prekašale one 
v letu 1935 pod Bogoljubom Jevtičem. V celjskem okraju smo takrat v 
najtesnejšem sodelovanju s Partijo pod geslom »Slovenska združena 
opozicija« zbrali vse opozicionalne skupine — razen socialnih demokra
tov — za svojega kandidata na listi dr. Vladka Mačka. Tudi skupina 
"Jerneja Stanteta, ki je leta 1935 nastopila na Jevtičevi listi, je tokrat 
popravila svojo takratno taktično napako in se pridružila nam. Po 
daljših posvetovanjih z zastopniki Partije in ostalih skupin (krščanski 
Socialist i , skupina okrog »Stare pravde«, Stantetova skupina. Samostoj
na demokratska stranka, levo krilo »Sokola« in dr.) je bilo sklenjeno, 
da bom kandidat »Slovenske združene opozicije« za celjski okraj jaz 
•̂ ot zastopnik ilegalne »Slovenske kmečke stranke«, moj namestnik pa 
rudar iz Zabukovce Albin Vipotnik kot zastopnik ilegalne »Komuni
stične partije«. Teh posvetovanj se je do zadnjega trenutka udeleževal 
'Udi zastopnik socialnih demokratov, ki pa je tik pred zaključkom v 
zadnjem trenutku izjavil, da njegova stranka pri volitvah ne bo sode
lovala z nami, ker je sklenila volilni dogovor z JNS! S tem je bil enotni 
nastop delavstva pri teh volitvah v zadnjem trenutku razbit in one-
"*°gočen. (Nadaljevanje sledi) 

PODJETJE 
BREZ 
LJUDI 

ž e lani so občinski odborniki v 
Šmarju večkrat razpravljali o obrt
nem gradbenem podjetju »Remont*. 
Ugotovili so razne nepravilnosti, 
vendar so bili mnenja, da je pod
jetje finančno dovolj močno, da za
dovolji zahtevke upnikov. V pod
jetju so tedaj uvedli prisilno upra
vo. 

^Komisija, ki je pregledala poslo
vanje podjetja, je ugotovila, da je 
na »Remonta Šmarje naslovljeno 
upnik zahtevkov za okoli 36 milijo
nov dinarjev. Delavci podjetja pa 
kar za 2 meseca nazaj niso prejeli 
plač. 

Razumljivo je, da ob takem sta
nju zahtevki upnikov kar dežujejo 
na razne sodne organe. Vendar 
podjetje, kljub pravomočnim sod
bam, zahtevkom ne more ugoditi 
tako da so v večini primerov morali 
nastopiti z izvršbami. Podjetju je 
že od oktobra domala nepretrgano 
blokiran tekoči račun pri KB, ki 
ima že tudi 124 izvršilnih sklepov 
in sicer samo na glavnici za preko 
20 milijonov dinarjev. Ker pa se 
na tekočem računu ne nabirajo po
trebna sredstva, tudi izvršilnih 
sklepov ne morejo uresničiti. Ce pri
štejemo še sodne stroške, takse, 
obresti in podobno, je dolg še ne

primerno večji. Samo zamudnih 
obresti je za preko 5 tisoč dinarjev 
na dan. Gotovo pa je, da bi to ne 
bil poseben problem, če bi podjetje 
redno in uspešno poslovalo. 

Zal je drugače. Podjetje namreč 
že nekaj mesecev ne posluje. Ko
lektiv, ki je štel okoli 250 članov, 
se je zaradi nerednih izplačil oseb
nih dohodkov že razšel. Tako re
mont sicer pravno še obstoja, de
jansko pa tega podjetja ni več. Pri 
tem pa se pojavlja drug problem, 
in sicer da upniki »Remonta* svo
jih terjatev verjetno ne bodo mogli 
izterjati v celoti. 

Zato je vprašanje, zakaj to pod
jetje še obstoja, zelo umestno. Ta 
zmeda pomeni hkrati veliko breme 
upnikom, sodnim organom, občini 
in nazadnje tudi gospodarstvu tega 
območja in še del j. Načelo dobrega 
gospodarjenja terja, da družba, ki 
je dolžna nadzorovati delovanje go
spodarskih organizacij, take prime
re izloči iz verige gospodarskega 
procesa. 

Se najbolj zanimivo pa je, da 
Okrožno gospodarsko sodišče kljub 
vsemu doslej še ni prejelo predloga 
za prisilno likvidacijo podjetja »Re
mont« Šmarje — niti od občine, ni
ti od kakega upnika, ki imajo pra
vico predlagati prisilno likvidacijo 

Nevarnost, ki preti upnikom, ne
potrebno delo na sodiščih in denar
nih zavodih, praktična odsotnost 
kolektiva — tudi vodilnih usluž
bencev — je res dovolj velik povod 
za občinski ljudski odbor, da pred
laga likvidacijo. Brez dvoma pa bo 
hkrati treba rešiti vprašanje odgo
vornosti za ta gospodarski spodrs
ljaj v šmarski občini. 



Amaterji se kosajo s poklicnimi 
Festival amaterskih odrov v Velenju je zaključen 

Teden dni j e trajalo. Zvrs t i le 
so se na jbol jše amaterske g leda
liške skupine S loveni je in poka 
zale vel ik napredek od lani, od
l ične režije, ubrano odrsko vzduš 
je , kakovos tno igro, p redvsem pa 
navdušenje , iskrenost in svežino. 

Rev i ja ni bila t ekmovanje , č e 
tudi je bila po leg režija. T o je bil 
pr ikaz enole tnega dela in nagrada 
— gos tovanje na Hvaru in v S l o 
v e n s k e m l judskem gledal išču v 
Celju. K d o b o srečnež, j e težko 
reči , kajti vsi nas topajoči so se 
d o b r o odrezali , žirija pa še ni 
rekla zadnje besede. 

In po t em revi je? V prv i vrsti 
seveda pospeševanje nepokl icne 
gledal iške dejavnost i in p rosve t -
no-kul turnega dela na sploh. 

Na zak l jučnem razgovoru z re
žiserji nas topajočih skupin in z 
gosti pa igralci so se dogovor i l i , 
da naj bi bila p o d o b n a rev i ja o d 
slej vsako leto. Izkazalo se je , da 
j e k l jub ve l ik im s t roškom, takšno 
srečanje sila koris tno. T u j e m o 
goč najbol j nazoren pouk, širokd 
in pog l job i jena razprava o g leda
liških vprašanj ih in nazorih. 
Okra jne revi je (lani v Celju, l e 
tos v Mar iboru) naj bi b i le prva 
stopnica. P o t e m pa bi b i l r e p u b 
liški festival. P r ihodn je le to b o 
(predvsem zavo l jo tehničnih p red 
nosti) ve r je tno v Z a g o r j u ali T r 
bovl jah . 

S lovenske skupine so b i l e čisto 
amaterske. Na festivalu pa j e g o 
stovalo po lpok l i cno gledal išče iz 
Virovi t ice . Zan ima lo m e je , kako 
delajo, zato sem povpraša l d i rek

torja Stjepana Redara za to in 
ono . P o v e d a l mi je , da so ustano
vili v i rovi t i ško družino že leta 
1943, a vsi igralci so v neki borb i 
padli. Za tem j e on ustanovi l se 
dan jo skupino leta 1944. G leda 
l išče j e počas i rastlo. V sezoni 

V Velenju je gostovalo Mestno gledališče Virovitica z delom 
Branka Čopiča »Doživljaji Nikoletine Bursača«. Na sliki Nikole-

tina (Tomislav Terzić) s partizani 

Ples gejš v čajnici. Prizor iz trboveljske uprizoritve »Vojaka Tanake« 

1945/46 so imeli komaj enajst 
predstav, lani nekaj čez sto. Letos 
j ih imajo že 126, od tega okol i 
šestdeset na gostovanj ih . P r e d 
stava Nikolet ina Bursača v V e l e 
nju j e bila trideseta. Vsega sku
paj b o d o kmalu imeli tisoč p red 
stav in sto premier . 

Osem igralcev j e pokl icnih , dru
gi so amaterji . Toda tudi pokl icni 
igralci so hkrati mizarji, kulisarji 
in vse d rugo p o potrebi! Režiraj o 
de loma sami, včas ih pa povab i jo 
kakšnega režiserja iz Zagreba ali 
Osi jeka. In repertoar? T o sezono 
so igrali Nuš ičevo » G o s p o Mini 
s tr ico«, Drž ičevega »Tr ibče de 
Uto lče« , Kr leževega » V o l č j a k a « , 
po t em »Hasanagin ico« , B u d a k o -
vo delo »Na trnju in kamenju« , 
F e l d m a n o v o »Iz mraka« , R o k s a n -
d ičev »Babi lonski s to lp«. Z v o n k a 
T o d a (domačin iz Virovi t ice , krst
na predstava) » T a k a v sam ti j a 
č o v e k « . Začudi l sem se. Sama d o 
mača dela. »Da,« mi j e odgovor i l 
direktor, » to pri nas najraje g l e 
dajo l judje!« In kaj misli te p r i 
hodn jo sezono? Naštel mi j e iz o k 
virnega repertoarja Kre f tove 
»Cel jske g rofe« , Zaka Konf ina 
»Sirota moja , pametno dete«, K o -
chouta (češko) »Takšna l jubezen«, 
Sofokle j » D u b r o v a č k e vragol i je« 
ali G o l d o n i j e v e »Rib i ške zdrahe«. 

Četudi sem videl komaj pred 
dnevi v Cel ju Nikolet ino Beog ra j 
skega dramskega gledališča, m o 

ram priznati, da so mi V i r o v i t o v -
čani tudi čisto ugajali . 

Z v e č e r so prireditelj i pogasil i 
festivalski ogen j in se zbrali na 
družabno pr i redi tev o b v e l e n j 
skem jezeru. Pr ivošči l sem j im, 
da se vesel i jo , saj so res uspeli! 
Da bi še d rugo leto. H. S. 

Tehnična srednja 
šola v Celju 

v celjski občini je trenutno 16 
osnovnih, pet strokovnih, tri 
obrtne, dve kmetijsko gospodar
ski, ena trgovska in ena vrtnar
ska šola (gimnazija, srednja eko
nomska šola in učiteljišče štejejo 
k okraju!). 

Vedno glasnejši pa je klic po 
tehnični srednji šoli v Celju. Mla
dina po dokončam osemletni šoli 
nima veliko izbire, šolanje v tu
jem kraju pa je razmeroma dra
go. Zato bi bilo dobro razmisliti, 
če bi ne kazalo v Celju ustanoviti 
tehnično srednjo šolo, ki bi imela 
vsaj štiri oddelke, kemični, meta
lurški, strojni in gradbeni. 

dez pa je tudi, da si je delo in po
sameznika vsak po svoje predstav
ljal. Ce primerjamo slog igre, ma
ske in vse drugo, moremo dejati, da 
smo videli renesanso, klasiko, mo
derno, farso, grotesko, celo blizu 
cirkusa smo bili včasih — satira pa 
je zato izginila več ali manj med 
vrstice. 

Albin Penko sploh ni obvladal te
lesa. Počepi in zviranje nikakor niso 
poudarili njegovega (po vlogi pred
pisanega!) cunjastega značaja. Pro
ti koncu predstave pa se je ogrel 
in zaživel, da so celo njegove očitne 
napake izginile. Marija Goršičeva 
je odigrala v logo njegove žene Sta
ne z izkušenostjo, a menda je ni 
vzela preveč resno. Marjanca Krošl-
Horvatova je sicer zares učinkovala 
zelo mladostno, le ton njenih stav
kov je bil preveč seriozen. Iz njenih 

žene. Breda Pugljeva je bila kot 
mlajša hči dosti boljša. Verjeli smo 
ji, da ji je komaj petnajst let. Bila 
je prava naivka, tu pa tam pa le 
nekoliko preveč. Zlatko Sugman je 
zaigral družinskega prijatelja Simo 
naravnost odlično. Predvsem je tre
ba pohvaliti njegovo okusno masko. 
Opozoriti pa moram, da je ravno 
pri njem — posebej proti koncu 
predstave — močno udarilo na dan 
narečje. Tudi Vera Perova je rešila 
klepetuljo Zivanovičko sila domi
selno. Zavoljo falzeta in naglega 
govorjenja (pohvalno vzdržljivo!) 
pa je nismo preveč dobro razumeli. 
Eržen je v vlogi učitelja violine 
pripravil precej zabave, a je glede 
na druge pretiraval. Mogel bi mu 
očitati tudi nepravilno šminkanje. 

Nastopili so še Mara Cernetova, 
Nada Božičeva, KHo Maverjeva, 
Angelca Hlebcetova, Jože Pristov, 
Janez Skof in Pavle Jeršin. 

In kaj pravijo ljudje? Celje je 
majhno mesto, če nekdo na enem 
koncu kihne, mu na drugem žele 
na zdravje. Zato so se gledalci za
bavali, morda so se mnogo tega 
spomnili, a kaj posebnega od pred
stave niso imeli. Res težko je najti 
pravo mero: dati nekaj, a ne preveč, 
niti premalo. 

\ 'elja tudi za beležko! H. S. 

Zabeleženo... 
OB PREMIERI NUSICEVEGA DELA 

»KAJ BOJO REKLI LJUDJE« (Svet) V SLO CELJE, 10. JUNIJA 1959. 

Nekdo je dejal, da Nušiča ni mo- besed ni zvenelo niti malo dekli-
goče pokvariti. Vsaj nekaj bo osta- škega navdušenja, vse prej je bil to 
lo, čemur se bodo gledalci smejali, glas zrele, v življenju razočarane 
Zares. Toda delo »Svet« (Ljudje) 
pride celo na srbske odre bolj po
redko. Za naše gledališče ga je pre
vedel Slavko Belak. Težko je s pre
vodi iz določenega žanra. Tudi Be-
laku se ni vse posrečilo — preveč 
knjižno je ostal v slovenščini. 

Igralci so seveda to po svoje »po
pravili«. Govorili so precej v na
rečjih, drugi spet knjižno. Takšna 
jezikovna pisanica žal ne ustreza ži
vemu pogovornemu jeziku. 

Režiser Herbert Griin je odrske 
situacije dobro razvrstil, premalo je 
pazil samo na enotnost posameznih 
predstavljalcev, zato so nekateri po
navljali svoje stare hibe, ki bi jih 
mogel režiser sicer zabrisati. 

Scenograf Sveta Jovanovič je bil 
najbolj originalen udeleženec pred
stave, čemur se ne moremo čuditi — 
saj mu je svet Nušičevega »Sveta« 
zelo blizu. Scena je bila v redu. 
Kostume so izdelali po nasvetih Mi
je Jarčeve. Morda so bili preveč iz
brano krojeni. 

Kaže, da so se igralci vsak po 
svoje z navdušenjem potrudili, da 
bi čim bolje predstavili svoj lik. Vî ^ 

Jože Curk: 

Trgi v Savinjski dolini 
v Savinjski dolini in njenih pri

ključkih se je v teku stoletij razvilo 
šest večjih trgov, pri katerih nastan
ku so odločali poleg prometne lege 
tudi politično-upravni in produkcij-
sko-obrtni elementi. Ker nimam na
mena pisati o splošni usodi Savinj
ske doline in ker razpoložljivi pro
stor ne dopušča daljših razmotri-
vanj, se v naslednjem omejujem sa
mo na skopi oris usode posameznih 
krajev in na omembo vseh tistih kul

turno zgodovinskih zanimivosti, ki 
izletnika in turista lahko zaintere
sirajo, 

ŽALEC. Kraj se je razvil po od
bitju madžarskih navalov v 11. stol. 
Ime Sachsenfeld (Saško pol je) , ki se 
prvič pojavlja leta 1147 in nato leta 
1182, dokazuje, da je bila naselbina 
kolonističnega značaja. Ker je ležal 
Žalec ob važni prometni cesti Gradec 
—Ljubljana—Trst, je postal že zelo 
zffodaj trg. Leta 1259 se še imenuje 

villa-vas, leta 1265 pa se že omenja 
kot trg. Žalec je bil vedno deželno-
knežja last ter do turških vojn se
dež deželnega krvnega sodišča. Leta 
1347 je že imel svoj pečat, grb ter 
obzidje z dvemi vrati. Žalski tržani 
se omenjajo leta 1279 in nato po
gosto v 14. in 15. stoletju. Stare 
trške privilegije so bile potrjene leta 
1534, 1586 in zadnjič leta 1792. Ža
lec je igral pomembno v logo v dobi 
turških vojn, ko je bil dvakrat po-
žgan in izropan (leta 1471 in 1480). 
Takrat sta nastali v okviru trškega 
obzidja cerkveni tabor in Frenga ob 
njegovih zapadnih vratih. Obe trd
njavi sta bili zgrajeni v prvi četrti
ni 16. stoletja ter sta imeli lastno 
upravo, sodstvo in blagajno. V času 
reformacije je bilo v Žalcu precej 
protestantov, ki so imeli cerkev in 
šolo v trškem špitalu pred zapad-
nimi vrati, dokler si niso med leti 
1582—1589 zgradili lastno cerkev 
v Govčah pri Gotovljah. Žalska pra-
fara se omenja leta 1173 in je bila 
prvotno cerkveno središče Posa-
vinja, dokler se ni v 13. stoletju pre
selilo v Celje. Iz dobe narodnostnih 
bojev je omeniti znameniti žalski 
ta*bor dne 6. septembra 1868. Zna
menitosti v trgu so: obedve cerkvi, 
obrambni stolp iz začetka 16. sto
letja, župnišče iz začetka 17. sto
letja, beneficiatna hiša iz leta 1721 
do 1733, hiše štev. 21 (iz 16. sto
letja), 77 (portal z letnico 1669), 79 
(iz 16. stoletja), 89 (iz 16. stoletja) 
in 134 (Zotlova kovačija iz prve 
polovice 16. stoletja, nekoč trški 
špital in protestantska molilnica, v 
18. stoletju bolnišnica). 

(Nadaljevanje prihodnjič) 

Gledališki list XII 
Zadnji odmev gostovanja Beo

grajčanov — pismo z Reke. Datira
no z 9. junijem, podpisano »za 
upravni odbor, upravu i kolektiv 
BDP — tehnički direktor Ljubiša 
Pavlovič«. Med drugim piše tole: 

Dragi druže upravnice! Još uvek 
su nam sveža sečanja na Vašu lič
nu ljubaznost i dobar prijem koji 
ste nam ukazali u Vašoj renomira
noj pozor iš no j zgradi, kao i stara
nje da se naš umetnički ansambel 
što bolje oseča i što šire ostvari 
svoje umetničke zadatke pred celj
skom publikom. Bratski prijem i ve
liko interesovanje za pomoč našim 
ljudima ostaju po drugi put trajna 
uspomena, a dobrota i pažnja koju 
ste nam ukazivali na svakom mestu 
zadužuju nas i potvrdjuju duboko 
prijateljstvo koje je stvoreno izme-
dju dve naše umetničke kuče. — 
Radostni smo što ste prihvatili naš 
poziv u Beograd do koga mora do
ći tokom naredne sezone, o čemu 
ćemo još jednom pismeno govoriti, 
ali Vas molimo da več sada uzmete 
u obzir našu želju da Vam se stavi
mo na raspoloženje i da več ovih 
dana počnete sa pripremama ovog, 
za nas, neobično značajnog susreta 
u Beogradu. — Molimo Vas isto 
tako, da predstavnicima Narodnih 
vlasti i dragoj celjskoj publici izra
zite preko lokalne štampe našu za
hvalnost i naročitu sreću, zbog po
ziva na permanentnu saradnju u 
narednom periodu. 

Pismo nas je vsekakor razvese
lilo. 

Te dni — v soboto zvečer — bo 
torej zadnja letošnja premiera. 
Clifford Odets: Premiera v New 
Vorku (Podeželanka). Režira Hieng 
igrajo Jeršin, Krošl, Hlebcetova, 
Terpin, Škof, Strnad, Perova, Doli-
nar, Sugman, Goršičeva, Krošlova. 
Scena: arh. Nana Lesnikova kot 
debutantka. 

Igra bo zanimiva že po tem, ker 
nam pokaže sistem in življenjske 
forme gledališč v »velikem« svetu: 
sistem priložnostno sestavljenih 
trup pod producentovim in režiser
jevim vodstvom, brez stalnih gle

daliških ansamblov, s priložnost
nim najemanjem gledaliških dvo
ran in odrov, s poskusnimi premie-
rami v provinci (Boston) in šele 
nekaj tednov kasneje v New Vorku, 
pa kar je še podobnih značilnosti 
tega gledališkega sistema, tako bi
stveno drugačnega od našega, sred
njeevropskega, družbeno podprtega 

Kaj bi ne želeli tudi vi takole igra
ti? Potem pa le v Glasbeno šolo k 

sprejemnemu izpitu! 

NA DRŽAVNI GLASBENI ŠOLI 
V CELJU 

bodo sprejemni izpiti za novince v 
ponedeljek, 22. junija ob 9. uri. 
Sprejemamo učence za solopetje, 
klavir, violino, čelo, kontrabas, za 
flavto, klarinet, trobento, rog in po
zavno. Prijavnice je treba oddati 
do 20. junija. Podrobne informacije 
so na razpolago v šolski pisarni. 

in nadzorovanega. — Toda to ne 
bi bila poglavitna mikavnost igre, 
če ne bi v Odetsovi nenavadno 
spretno zloženi zgodbi doživeli in 
spoznali življenjsko usodnih nuj
nosti, kakršne so tako bistvene za 
nešteto ljudi današnjega časa — ne 
sam.o- na oni strani Atlantika, am 
pak tudi v Evropi, tudi pri na^ 
Usoda dveh. pomembnih ljudi -
moškega in ženske, moža in žene 
— ki se otepata z moževim slabi-
štvom in ženino razumnostjo, zgod
ba o razboleli zakonski ljubezni, 
zgodba o odrešitvi propadlega alko
holika (s pomočjo ženine trdnosti 
in prijateljeve volje) — je prodorna 
in vznemirljiva za nešteto sorodno 
doživljajočih sodobnikov. 

Te dni sta se sestala umetniški 
svet in upravni odbor SLG. Po iz
kušnjah pogovora z občinstvom, po 
rezultatih ustne ankete (pismena 
anketa je dala skoraj ničli enake re
zultate) je umetniški svet dopolnil 
in prilagodil prvotni repertoarni 
predlog in ga tako izpopolnjenega 
predložil v potrditev. Določil je tu
di že vrstni red: 

1. Bratko Kreft: KRANJSKI KO
MEDIJANTI (režija: Hieng) ; 

2. Pavel Golia: SNEGULJCICA 
(režija: Gombač ) ; 

3. Vladimir Levstik: KASTELKA; 
4. Nazim Hikmet: SKRIVNOST

NI IVAN IVANOVIC; 
5. slovenska noviteta; 
6. Fran Žižek: MIKLOVA ZALA; 
7. Carlo Goldoni: PREBRISANA 

V D O V A ; 
8. moderna drama iz svetovne li

terature; 
9. John Patrick: CAJNICA NA 

OKINAVI (režija: Gombač) . 
Abonenti bodo torej dobili osem 

rednih predstav, ker Sneguljčica se
veda ne pride v abonma. Prijatelji 
gledališča pa bodo verjetno uteg
nili videti tudi nekaj predstav ko
mornega značaja (verjetno v Na
rodnem domu) mimo rednega re
pertoarja. Doslej je dogovorjena za 
tako komorno izvedbo v studiu Syl-
vanusova humanistična obtožnica 
»KORCZAK IN OTROCI« in večer 
antične dramatike. 

Š O L E SO D R A G E 
Resn ično! A kaj bi b i lo , če bi 

j ih ne imel i? Celjska obč ina daje 
t renutno sredstva za dograd i tev 
šole na Hudinj i in za poprav i lo 
šole na Svetini , ki j e pred časom 
pogore la . Poprav i la pa so nujno 
po t rebne tudi šole v Dobrn i in v 
vsej vojn išk i občini , p r e d v s e m pa 
šola v Šmar tnem, ki že skoraj 
razpada. 

SKROMNO PRIZNANJE ZA 
VELIKO DELO 

Pred dnevi je Občinski ljudski od
bor Celje počastil direktorja Glas
bene šole Egona Kuneja, ki ga je 
nedavno tega imenoval republiški 
Svet za prosveto in kulturo za pro
fesorja — pedagoškega svetnika 
glasbene stroke. Podpredsednik ob
čine dr. Janez Lovšin je ob tej pri
ložnosti izročil pedagoškemu svet
niku Egonu Kuneju umetniško sli
ko, mu v imenu ljudskega odbora 
čestital za uspehe in se mu zahvalil 
za nepopisno koristno delo, ki ga 
je že doslej opravil požrtvovalni 
glasbeni pedagog v 'Celju. Tudi na
še uredništvo se v lastnem in v ime
nu bralcev pridružuje čestitki in za
hvali. 

Š O L A Z A O D R A S L E 

V Cel ju deluje tudi šola za o d 
rasle. Trenutno si deli prostore s 
III. o s n o v n o šolo . V osmih razre
dih j e 180 učencev . Na ta način 
so dobi l i tudi odrasli , ki popre j 
niso imeli pri ložnosti , da bi se 
izobraževali , s v o j o šolo. 
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Pasivnost potiskajo v preteklost 
o Kmetijski ladrugi lasiino 

Drenska Reber, domačije Hriber-
skih, Reberšakov in Rebernikov 
nam povejo, da smo v hribih in na 
rebreh. Le Lesično zmore za dober 
pladenj ravninice. 

Zadružni okoliš obsega 3041 ha 
površine, od te je 80 ha nerodovitne, 
kar z ozirom na hribe in gričevje 
še ni prevelika obremenitev in jo 
bodo lahko odpravili. Med temi je 
Vinagora, kjer so do konec minu
lega stoletja pridelovali na južnem 
pobočju obilo rujnega vina. Trtna 
uš je Vinogoro tako zdelala, da je 
nekdanje vinograde zamenjalo 
grmovje. Tudi Bohor kaže na tej 
strani golote, ki jih bodo pokrili z 
borovci. Te so zasadili tudi na Za-
gradišču, ki ga nekateri še žaljivo 
kličejo po izumrlih fevdalcih za 
»Lustkogel«. 

Manjka le še 18 odstotkov, da bo 
v zadrugo vključenih vseh 407 
kmečkih gospodarstev. Skupna pro
izvodnja pridobiva čim dalje več 
privržencev. Po sedanjem stanju se
tvenih površin se bo v treh letih 
proizvodnja pri žitaricah dvignila 
za 70 odstotkov, pri krompirju se 
je že lani dvignila za 45, pri krm
nih okopavinah pa za 42 stotov na 
hektar. Ker bosta glavni panogi 
ostali še naprej živinoreja in sad
jarstvo, bodo potrebni napori za iz
boljšanje travnikov. Kjerkoli bodo 
kaj "prida zemeljske plasti, bodo 
pašnike povzdignili v košenice. Se
danje stanje govedi je dosti preniz
ko. Molznice prinašajo našim kme
tijam lepe dohodke, ker lahko od
dajajo mleko mlekarni v Kozjem. 
Zato se je zadruga odločila, da bo
d o do leta 1961 povečali količine 
mleka vsaj za 65 odstotkov. Tu
kajšnji svet je pripraven, da bo pro
izvodnja krme še nadalje narašča
la. Se Več kakor za rejo pitancev, 
je prigFašencev za rejo bekonov. 
Konji so bili v teh krajih že od 
nekdaj slabo zastopani, sedaj jih 
je pa motorizacija obdelave in cest
nega prometa znižala na 14. 

Čeprav je bila sadna letina le v 
polovici okoliša, je zadruga odku
pila 180 ton sadja in nasušila 4 
tone. Orehov so nanosili 10 ton. 
Gozdovi so prispevali na sadežih 
32 ton, pri čemer je imel kostanj 
levji delež. Sadjarstvo je donosna 
panoga in jo bo zadruga na moč 
podpirala. Kakšne sorte so najbolj
še in našemu podnebju najbolj 

ustrezajoče, so pokazali dosedanji 
odkupi. Sadjevca je v kleteh sad
jarjev še zelo veliko. 

Severovzhodna stran je vinorod
na. S plemenito trto je zasajenega 
80 ha. Odkup 220 hI vina in mošta 
ni dosti zmanjšal zaloge v kleteh. 

Lani je bilo prodanih 100 ton 
umetnih gnojil, kar zdaleka ne za
dostuje- za predvideno povečanje 
hektarskih donosov. Do leta 1961 
bo poraba vsaj še šestkrat tolikšna. 
S stroji je zadruga dobro oskrb
ljena, saj ima dva velika in dva 
mala traktorja in 22 kmetijskih 
strojev s traktorskimi prikolicami. 

Zadruga je poskrbela še za raz
ne druge nasade. Posebno so kmet
je segli po ribezu. Kaže, da bo ri
bez prav dobro uspeval. Seveda sta 
količina in kakovost pridelka od
visna tudi od obdelave in nege. Če
bele so imele na ribezu izdatno 
zgodnjo pašo. Čebelarji so morali 
škropljenje za nekaj dni preložiti, 
da ne bi čebele zastrupili. 

Kmetovalec Jakob Bosner na 
Okiču je zasadil prilično 5 ha hri
bovitega sveta z višnjami. Kmalu 
se bo pokazalo, kakšni bodo dosež
ki. 

Zadruga, ki ima sedaj tudi svoje
ga kmetijskega tehnika, je že dobr
šen del pridelovalcev prepričala, da 
zastareli način obdelave ne reže 
kruha. 

Temelje za skladišča, upravne 
prostore in za poljedelske stroje že 
polagajo. Z novimi skladišči bodo 
lahko ločili pridelke po kakovosti. 

Letos bo dograjena cesta iz Po-
lane v Golobinjek, ki bo skrajšala 
razdaljo do najbližje železniške po
staje v Imenem za 10 km. S to pro
go se bo zadrugi odprlo novo trži
šče Zagreba in njegove industrij
ske okolice. Fč. 

OBVESTILO 

N a s l o v e za oglase, ki so 
pod šifro, n e i z d a j a m o , 
oziroma n e p o š i l j a m o . Za 
takšne oglase vložite p i s m e 
n e p o n u d b e . 

Za ostale oglase, za katere se 
naslovi in informacije dajejo v 
upravi lista, bomo pismeno od
govarjali le, če bodo prosilci v 
svojih pismih priložili znamko za 
din 30. 

Sprejemanje oglasov in objav 
zaključimo vsako sredo ob 12. 

Uprava Celjskega tednika 

DOMAČ ZAROD... 

Lani smo sredi zime dobili v Savinjsko dolino 70 črnolisastih 
frizijk. Petdeset jih je kupilo Kmetijsko gospodarstvo Šempeter, 
dvajset pa Arja vas. Mlade krave so se dobro prilagodile no
vemu okolju, mnoge med njimi pa so že telile. V Šempetru imajo 
že lepo število mladih teličk, ki so zagledale beli dan v tamkajš
njem hlevu. Te lepe živali so otroci enega očeta, ki »živi« v Ljub
ljani in bo že dve leti poglavar »harema« frizijk v Sloveniji. 

Od stanovanjske skupnosti 
je odvisen socialni razvoj in 

standard ljudi 
Na skupni seji 0 0 SZDL in OK ZKS, ki je bila v torek v 

Celju, so obravnavali tudi probleme, ki nastajajo v zvezi z usta
navljanjem stanovanjskih skupnosti. 

O dosedanjih uspehih in pomanjkljivostih pri tem je poročal 
sekretar 0 0 SZDL tov. Stane Sotlar, ki je poudaril, da politične 
organizacije niso storile dovolj za ustanavljanje stanovanjskih 
skupnosti, čeprav so marsikje pogoji že dozoreli in ljudje dajejo 
pobudo za ustanovitev, ker se zavedajo koristi te »razširjene 
družine«. 

Doslej so ustanovili stanovanjske skupnosti šele v Celju (2) , 
Žalcu (3) in Šoštanju (1 ) . Njihovo delo pa je po vsebini po
manjkljivo, saj so se v glavnem orientirali na razne servise in 
materialna vprašanja, manj pa na osnovno nalogo — vzgo jo 
mladega rodu. 

Na seji so bili mnenja, naj bi stanovanjske skupnosti usta
novili le v večjih krajih kot je Celje, Velenje, Šoštanj in Žalec, 
drugod pa naj bi v logo stanovanjskih skupnosti prevzeli krajev
ni ljudski odbori. KLO v Dobrni opravlja uspešno številne funk
cije stanovanjske skupnosti in v tem pogledu lahko služi za vzor. 

Z ozirom na važno v logo stanovanjskih skupnosti v našem 
družbenem življenju so na seji sklenili, da se morajo politične 
organizacije resno in z velikim čutom odgovornosti lotiti čimprej 
ustanavljanja stanovanjskih skupnosti povsod, kjer so že dozo
reli pogoji . -ma 

Pred ustanovitvijo 
poravnalnih svetov v iViozirju 
Na prvi seji novoizvoljenega ob

činskega komiteja Zveze komuni
stov v Mozirju so najprej izvolili 
5-članski sekretariat, zatem pa raz
pravljali o bližnjih zborih volivcev, 
na katerih bodo govorili o porav
nalnih svetih. Na seji so med dru
gim menili, da naj bi ti sveti delo
vali v Mozirju, Nazarju, Rečici ob 
Savinji, Smartnem ob Dreti, Bočni, 
Gornjem gradu, Ljubnem, Lučah in 
Solčavi. Vsak svet bo imel po tri 
člane in prav toliko namestnikov. 

V nadaljevanju zasedanja so čla
ni komiteja poslušali poročilo ob
činskega sindikalnega sveta o spre
jemanju in potrjevanju novih tarif
nih pravilnikov. Poročilo je ugoto
vilo, da so gospodarske organizaci
je v glavnem upoštevale smernice 
novega sistema nagrajevanja. Kljub 
temu so se pojavljale še nekatere 
slabosti, kot težnja po linearnem 
zviševanju tarifnih postavk ipd. Tu
di odstotek del, ki se plačuje po 
učinku, se v primerjavi z lanskim 
letom ni bistveno spremenil. Poleg 
tega so ugotovili težnjo po preko
mernem zviševanju tarifnih postavk 
za uslužbence. Hvalevredna je ugo

tovitev, da se odnos med osebnimi 
dohodki in skladi nagiba v korist 
skladov. V povprečju pa je tudi do
hodek na enega zaposlenega višji 
kot lansko leto. Na koncu poročilo 
še ugotavlja, da kljub delnemu dvi
gu osebnih dohodkov, ne bo motenj 
v gospodarstvu občine, ampak da 
bodo proizvodni in finančni plani 
ne samo doseženi, temveč tudi pre
seženi. 

V zaključnem delu seje so govo
rili o stanovanjskih skupnostih in 
o sprejemanju volivcev v članstvo 
Socialistične zveze. Občinsko po
vprečje članov SZDL, ki znaša oko
li 50% volivcev, ne ustreza dejan
skemu stanju in pripravljenosti lju
di pri gradnji novih družbenih od
nosov. 

USPELA R.4ZSTAVA 
Med osemletkami v šoštanjski občini, 

ki so uvedle pouk gospodinjstva, j e bila 
tudi 1. Osnovna šola Velenje. Sedanja 
razstava izdelkov j e lepo prikazala delo 
in uspehe gospodinjskega pouka. Mimo 
risb in ročnih izdelkov so razstavila de
kleta tudi kuharske izdelke — pravcata 
majhna kulinarična razstava! 

V. Š. 

KJE NAJ STANUJE VZGOJITELJ? 
Po možnosti blizu šole, najmanj 

pa v kraju, kjer poučuje. V celjski 
občini so dobro rešili vprašanja 
učiteljskih stanovanj v Ljubečni in 
Kompolah. Tudi načrti za Svetin« 
obljubljajo dobro rešitev, medtern 
ko so razmere precej slabe v Storah, 
na Polulah, posebej pa še v Vojniku, 
kjer se kar osem predavateljev va
zi na službeno mesto. 

Več cvetja na okna 
Lepi so kraji v Savinjski in Šale

ški dolini. Toda mnogokje so hiše 
prazne in puste. Zakaj? Na oknih 
ni cvetja! To zapazimo predvsem v 
krajih, kjer so hiše tesno druga po
leg druge. Kmečke hiše skrbe dosti 
bolj za cvetje na oknih. 

Velenje je izjema. Tu komajda 
kje najdemo hišo, ki bi ne imela na 
oknih in balkonih cvetja. Tudi oko
lica hiš je lepo urejena in v majhnih 
nasadih rasto cvetice. 

Drugje pa, kjer še niso poskrbeli 
za cvetje na oknih in okoli hiš, bi 
mogle množične organizacije malo 
vplivati. Saj bi bilo cvetje samo v 
prid kraju, kajti mimoidoči se radi 
ustavljajo pred lepo urejenimi hi
šami! v. 5 . 

V Vrbju pri Žalcu 
bodo ustanovili 
kmetijsko šolo 

Zaradi velikega pomanjka
nja strokovnih kmetijskih ka
drov pride večkrat do težav, ki 
zavirajo kmetijsko proizvod
njo. Da bi odpravili to vrzel, 
bodo ustanovili letos v Vrbju 
pri Žalcu izredno dvoletno 
kmetijsko šolo, kot oddelek 
Kmetijske šole v Mariboru. Di
jake bodo štipendirale kmetij
ske zadruge, šola pa bo letos 
sprejela iz celjskega okraja 
okoli 140 mladih ljudi, ki imajo 
veselje do kmetijstva. V šolo 
se bodo lahko vpisali mladi 
ljudje, ki so že odslužili voja
ški rok in dokončali dvoletno 
nižjo kmetijsko šolo, kmetijsko 
gospodarsko šolo ali osemlet
ko. 

Da bi zagotovili za to šolo 
čim boljše učence, bodo ka
drovske komisije pri občinskih 
komitejih ZKS izbrale na svo
jem področju do 10. julija naj
boljše mladince, ki izpolnjujejo 
pogoje za sprejem. -ma-

Ob bistrem potoku je mlin 
Obiskali smo delovni kolektiv »Veležitar<s Celje 

še vedno moremo trditi, da je 
moka levji del tovora, ki ga gospo
dinje nosijo domov iz trgovin, če 
pa že ne mok^, pa vsaj kruh. Hm, 
kako slastno diši svež kruh! Kako 
pa pridemo Celjani do kruha? 

Pod palisadami novega bloka na
sproti Osemletne šole se blešči na
pis VELEŽITAR, trgovsko in pro
izvodno podjetje, Celje. V lepo 
opremljenih poslovnih prostorih smo 
morali sicer večkrat iskati direktor
ja, tovariša Ivana Uranjeka, a ko 
smo ga le za trenutek ujeli, nam 
je začel pripovedovati: »Naše pod
jetje je po uredbi zadolženo, da 
oskrbuje z žitom in žitnimi izdelki 
ves okraj Celje, pa tudi vse Zasav
je do hrvatske meje. To je kar le
po področje in potrebe niso ravno 
najmanjše, saj je po dosedanjih iz
kušnjah za ljudi na tem področju 

treba letno priskrbeti okoli 36.000 
ton žita oziroma mlevskih izdelkov, 
to je okoli 3600 vagonov. In če ho
čemo to količino priskrbeti, se mo
ramo kar precej potruditi. Naše de
lovanje je razdeljeno po poslovnih 
enotah. To so mlini v Medlogu, 
Vrbju, Slovenskih Konjicah, Šem
petru, Zagorju in v Sevnici, potem 
skladišča v Celju, Smartnem ob Pa-

Trbovljah in Brežicah. Za vse 

naše delo pa zaposlujemo 125 ljudi. 
Verjemite, da imajo vedno polne 
roke dela!« 

»Ali zrase vse potrebno žito na 
našem področju?« 

»Ne, večidel nam ga priskrbi spe
cializirano uvozno podjetje, vse 
druge potrebne izdelke pa uvozimo 
iz Vojvodine oziroma Hrvatske.« 

»Kako pa žito prevažate?« 
» D o mlinov ali skladišč pripelje 

žito ali moko železnica, od tod pa 
prevažamo vse s kamioni. Za ta pre
voz ima podjetje deset avtomobilov, 
ki so skoraj vedno na potu. Imamo 
tudi lastno mehanično delavnico, 
kjer popravljamo avtomobile, ker je 
to bolj enostavno in priročno.« 

»Ko ste že omenili skladišča, nas 
zanima, koliko žita ali mlevskih iz
delkov morete hraniti v njih?« 

»Sedanja skladišča zadoščajo pri-

Strojl v medloškem mlinu — renoviran leta 1954 

bližno za 4200 ton. Mimo tega pa 
moremo neposredno v mlinih vskla-
diščiti še nadaljnjih 2000 ton. Sku
paj torej približno 6200 ton.« 

»Pa v a m te količine, ki jih morete 
trenutno vskladiščiti v vaših skla
diščih in mlinih, tudi'-zadoščajo?« 

»Pravzaprav ne. V žitni trgovini 
je lUamreč najbolj priporočljivo, če 
je vskladiščena potreba za eno leto. 
Torej 36.000 ton! Skladišč za to 

količino še ne bomo imeli tako hi
tro. Prihodnje leto nameravamo 
graditi v Celju skladišče, kjer bomo 
mogli shraniti pet sto vagonov, to 
je za 5000 ton. To skladišče bomo 
gradili iz zveznih sredstev, ki so 
za gradnjo namenjena. Graditi bi 
ga bili začeli že letos, a doslej še 
niso določili lokacije. Ko bo to 
skladišče zgrajeno, bomo mogli 
vskladiščiti okoli 11.000 ton žita ali 
mlevskih izdelkov, to je približno 
ena tretjina letne potrebe. Naš cilj 
pa je, da bomo v doglednem času 
mogli vskladiščiti količine, ki so po
trebne za vse leto.« 

»Pa vaši mlini? Zmeljejo ti vso 
potrebno letno količino?« 

»Tudi mlini so za nas velik pro
blem. Vseh šest mlinov zmelje me
sečno povprečno 1300 ton žita, to 
je okoli 45% mesečne potrebe. Vso 
drugo količino moramo nabaviti že 
zmleto. V prihodnjih dneh moramo 
vsekakor načelno rešiti vprašanje 
naše mlevske industrije. Toda ne 
vemo še, kaj bomo storili.« 

»Meljejo vaši mlini samo eno 
vrsto žita?« 

»Večidel meljejo samo pšenico. 
Samo mlin v Šempetru se je opre
delil na mletje drugih žitaric. Naši 
mlini si prizadevajo, da je kakovost 
mlevskih izdelkov res najboljša. To 
ugotavljajo tudi uporabniki.« 

»Privatni mlini menda izumirajo. 
Kako in kje pa bo pridelovalec žita 
svoj pridelek zmlel?« 

»Pri nas skrbimo za to, da bi ži
to zamenjavali. Zaenkrat imamo 
takšno zamenjalnico samo v breži
škem skladišču. Ustanoviti pa jih 
nameravamo povsod, kjer imamo 
obrate ali pa bomo zamenjalnice 
formirali v sporazumu s KZ. Tako 
bodo mogli pridelovalci žit tu ta
koj zamenjavati žito za moko, kar 
bo nedvomno precej pospešilo in 
olajšalo trgovino z žitom.« 

»Ima vaše podjetje še sicer kakš
no posebno dejavnost ali kakšne po
sebne težave?« 

»Kakšne posebne dejavnosti sicer 
podjetje nima, pač pa so problemi 
vedno na dnevnem redu. K sreči pa 
imamo trezen delavski svet in ni
česar ne rešujemo brezglavo. Iz
kazalo se je, da je pretehtana odlo
čitev vedno več vredna in bolj ko

ristna. Reči smem, da si pač po 
vseh močeh prizadevamo, da našim 
ljudem ne bi zmanjkalo kruha in 
— upam, da jim ga ne bo.« 

Prisrčno smo se poslovili od di
rektorja, ki ga je že spet klical tele
fon. Zvonjenje je že prej nekajkrat 
zmotilo naš razgovor. Ljubljana, 
M a r i b o r . . . V čakalnici pa so že 
čakali nanj novi g o s t i . . . Iz dneva 

v dan podobno: za žito, za moko, 
za kruh — za ljudi! 

Preden smo se poslovili še od 
uslužbencev, smo povprašali še se
kretarja osnovne organizacije, to
variša Edija Juharta, kako delajo 
prî  njih komunisti. »Ni ravno pre
več lahko,« nam je pojasnil. »Naši 
ljudje so zelo raztreseni po posa
meznih delovnih enotah in ločijo 
nas precejšnje razdalje. Ljudje de
lajo tudi na terenu, vsak v kraju 
svoje poslovne enote. To pa so raz
lične občine, celo dva okraja. Ne 
glede na to je v naši osnovni orga
nizaciji dvanajst ljudi, a v bližnji 
prihodnosti bomo sprejeli spet šest 
ali sedem novih članov. Naše delo 
je zelo pisano, saj se v raznih kra
jih javljajo razni problemi, zato so 
vzporejanja zelo zanimiva in ko
ristna. Pomisliti pa bomo morali, 
da bomo našli še posebne oblike 
sodelovanja, ki so nujne zavoljo na

še raztresenosti in oddaljenosti.« 
Do predsednika delavskega sveta 

žal nismo prišli. To je skladiščnik 
v Smartnem ob Paki, Stane Praš-
nikar. Pač pa smo po telefonu vpra
šali predsednika upravnega odbora, 
obratovodjo v medloškem mlinu, 
tovariša Vinka Matjašiča, kako 
skrbe v podjetju za delavsko samo
upravljanje in podobno problema

tiko. 
»Naš delavski svet in upravni od

bor delata zelo skrbno. Res nas 
mučijo oddaljenost in razcepljenost. 
To pa bomo rešili z našim biltenom, 
ki ga bomo izdajali vsak mesec. V 
tem biltenu bomo objavili vse skle
pe delavskega sveta, upravnega od
bora in tudi vso drugo problema
tiko. Tako bodo naši ljudje sezna
njeni z delom in vprašanji in niko
mur ne bo potem težko presojati 
in ocenjevati delo in potrebe.« 

»Pa vaše plače?« 
»Ja, tudi naš novi tarifni pravil

nik so nam potrdili. Okoli sedem
deset odstotkov ljudi dela pri nas 
po normah, ki so kolektivne. Sicer 
pa velja pri nas načelo: kdor več 
dela, naj več ima! Poudarjen je 
torej spremenljivi del tarifnega pra
vilnika, ki pa je za vsako delovno 
enoto posebej določen. Uveljavili 
smo v celoti sistem plačevanja po 

ekonomskih enotah. Tako je, delati 
je treba! Oprostite, pa na svidenje!« 
In odložil je slušalko. 

Se predsednika sindikalne orga
nizacije, delavca v skladišču Celje, 
Franca Pergerja smo poiskali in ga 
povprašali, kako skrbijo v podjetju 
za ljudi. »No ja, malo jim poma
gamo med počitnicami, ko morejo 
v naš počitniški dom v Ankaranu. 

Imamo trinajst ležišč, ki si jih v 
sezoni porazdelimo. Penzion ni za 
vse enak, pač pa plača vsak v so
razmerju z osebnim dohodkom. Do
slej smo imeli težave s hrano v An
karanu, zdaj pa smo uredili lastno 
kuhinjo. Tako bo pa šlo. Sicer pa 
je vse prav in lepo!« 

Upajmo, da je res vse prav in 
lepo. Naši mlinčki sicer ne ropočejo 
več ob bistrih potočkih, a žito me
ljejo večji mlini, gospodinje kupu
jejo moko, peki pečejo kruh, VELE
ŽITAR pa skrbi, da ga ne zmanjka. 

In še nekaj čisto novega: Veleži
tar namerava uvesti predpakiran e. 
Vprašanje je samo papir. Ce bo 
uspelo, bodo mogle gospodinje ku
povati okusno pripravljene vrečke, 
ki bodo jamčile za količino, kako
vost in čistost prodanega proizvo
da. Tudi to pričakujemo! 

(Ta prostor smo odstopili trgovskemu, 
podjetju >Veležitarc Celje.) 



IZ CELJA IN ZALEDJA 
Sistematično vzgojo 

na igrališča 
v Ve len ju ure ju je jo oko l i co 

s tanovanjskih hiš in res j e lep 
p o g l e d na n o v e zelene p l o s k v e 
okol i njih. Razen t rave nasajajo 
tudi cvet je , k i b o krasi lo pr i je tne 
d o m o v e . 

Zda j b o d o mora l i v Ve len ju r e 
šiti še vprašanje o t roških igrišč. 
D v e so že zgradi l i s p ros tovo l jn im 
d e l o m . Moral i pa bi uredit i vsaj 
še d v e . T o d a n e samo to. Vs i v 
Ve len ju s o do lžn i skrbeti za zdra
v o v z g o j o najmlajš ih in j o od t e 
govat i po t ikanju p o ul icah! Z a t o 
je treba izkoriščati že obs to ječ i 
igrišči . S tanovanjska skupnos t z 
d ružben imi organizaci jami naj b i 
č impre j poskrbe la , da bi igrišči 
zaživeli p o d v o d s t v o m starejših 
in p e d a g o š k o čutečih mater . P r e 
pr ičani s m o , da b o d o tudi o t em 
govor i l i na zbor ih v o l i v c e v . 

Organizacija Zveze borcev 
NOV 

Občinski odbor Zveze borcev 
NOV Celje je v pisarni na Slandro-
vem trgu 5/1 (stavba OSS Celje) 
uvedel nov delovni čas in sicer: 

v dopoldanskem času od 10. do 
12. ure (razen ob nedeljah in praz
nikih) ; 

v popoldanskem času od 17. do 
19. ure (razen ob sobotah, nedeljah 
in praznikih). 

Članstvo in organizacije prosi, da 
se obračajo v navedeni časovni raz
poreditvi na Občinski odbor ZB Ce
lje, j 

Nadalje sporoča Občinski odbor 
ZB Celje, da bo v prihodnji številki 
Celjskega tednika objavil celoten 
razpored prireditev, ki bodo na pod
ročju občine Celje za praznovanje 
praznika Dneva borca, praznika me
sta Celja in Dneva vstaje. 

Kronika nesreč 
Pri prometni nesreči v Tržiš<ii pri 

Rogaški Slatini j e bil težje pošlcodovan 
Ivan Rečnilt iz Loč. Nezavestnega so 
prepeljali v cel jsko bolnišnico. 

Pri pretepu v Kersnikovi ulici j e dobi l 
zaradi sunka v trebuh notranje poškod
be Alo jz Dugalič iz Celja. 

Tudi v Drapšinovi ulici so se stepli. 
Eden izmed pretepačev je bil zaboden in 
težko poškodovan z nožem. Prepeljali so 
ga v bolnišnico. 

S pokvarjenimi klobasami se j e za
strupila Lidija Zobek iz Zvodnega- Zdra
vi se v bolnišnici. 

V lesno-industrijskem podjetju »Savi
nja« si j e poškodoval glavo delavec Fer
dinand Jakop. 

Neža Ramšak iz Klanca pri Dobrni j e 
padla s češnje. Zlomila si j e nogo in 
roko. 

Pri padcu si j e zlomil nogo Anton Ro
mih iz Pongraca pri Grižah. 

V rudniku Pečovnik si j e pri delu zlo
mil nogo Ivan Bobnič. 

Minka Dimec iz Celja si j e pri delu 
poškodovala glavo. 

Petnajstletni Ivan Leskovšek iz Ojstrič-
ne vasi pri Taboru j e padel s kozolca in 
si pretresel možgane. Nezavestnega so 
prepeljali v bolnišnico. 

PROMETNE NESREČE 
VINO, A V T O IN BRZINA . . . 

Na Ljubljanski cesti v Celju se j e 
14. junija primerila težja prometna ne
sreča. Voznik poltovornega avtomobila 
S-8495, Franc Virtič iz Celja, j e vozil s 
čezmerno hitrostjo, ker j e bil vinjen. 
Voznika j e zaneslo s ceste, pri tem j e 
podrl obcestni smernik, podrl 25 centi
metrov debelo drevo in se nato prevrnil 
v cestni jarek. V nesreči se j e voznik 
težje poškodoval, nekaj lažje pa nje
gova sovozača. Ocenili so, da j e avto 
poškodovan za kakšnih 300.0000 dinarjev. 
Mimo tega pa so ugotovili še to, da j e 
voznik opravljal »črno vožnjo«. Kar po
gosti so primeri, ko gredo vozniki na 
podobna pota, potem pa končajo z zdrav
ljenjem v bolnišnici. 

PO LEVI STRANI 

Nn Bregu v Celju se j e primerila 15. 
junija okoli devete ure dopoldne pro
metna nesreča, ki sta j o zakrivila pone
srečenca vsak po svoje . Voznik tovor
nega avtomobila S-8500, Vinko Kosec iz 
Drešinje vasi, j e na ostrem, nepregled
nem ovinku vozil povsem po levi strani, 
ko mu j e pripeljal nasproti neprevidni 
kolesar Drago Knous iz Celja. Kolesar 
j e naglo zavrl, a zaneslo ga j e pod levo 
kolo tovornjaka in se težje poškodoval 
na nogi. 

CESTA SE JE UDRLA 

Na cesti četrega reda v Pečovniku j e 
15. junija proti večeru obračal polto-
vorni avtomobil S-8492 voznik Alfonz 
Strgar na ozki cesti v klancu. Pri vzvrat
ni vožnji j e zavozil preveč na rob ceste, 
k.i se j e pod težo avtomobila ndrla. Av
tomobil se j e trikrat prekotalil in oble
žal na strehi v jarku. Škodo so ocenili 
na 120.000 dinarjev. 

SPET KRIŽIŠČE V PETROVCAH 

To pot sicer lažja nesreča, j e vendar 
že tretja zapovrstjo! Zakrivil j o j e voz
nik osebnega avtomobila S-9617, Franjo 
Sevčnikar iz Velenja, ki ni pravilno za
vijal na desno. Pred zavojem j e zavozil 
čisto na levo stran ceste, zato ga j e za
čel osebni avtomobil W-469156 prehite
vati po desni in na križišču sta avtomo
bila trčila. Škode j e za 10.000 dinarjev. 

KOLESAR IMA PREDNOST 

Imel j o j e v tem primera, a voznik 
osebnega avtomobila S-10f33, Dominik 
Tomažin iz Celja, j e ni upošteval in zato 
j e poškodoval kolesarja Jožeta Ambroža 
iz Petrove. 

SEDMI SPREHOD PO ŽALCU 
v današnjem svetu si »lepo« ko

munalno ureditev predstavljajo ne
kako tako. da je vse v asfaltu in 
betonu, vmes pa — strogo urbani
stično začrtano — nasadi, parki in 
sprehajališča. Morda, ne trdim pa 
da bi. takšna ureditev pristojala tu
di Žalcu, le da to daleč presega fi
nančne zmogljivosti v sedanji dobi. 
zdi. da je kraj prav čedno urejen. 
Morda se potniku, ki z avtom ali 
avtobusom potuje skozi Žalec tudi 
Kljub temu pa je še mnogo vrzeli 
in pomanjkljivosti, ki bi se dale od
praviti tudi brez dinarja investicij
skih izdatkov. Ulica, ki vodi za 
»Juteksom«, je malo prometna. Ven
dar pa ni prav. da je v takem sta
nju, da je sramota, da služi javne
mu prometu. Grablje, kramp in lo
pata bi uredili večino potrebnega, 
če pa bi povrhu prišlo še malo gra
moza, bi bila ulica kar v redu. — 
Ulica, ki vodi mimo Zdravstvenega 
doma, je kar v redu utrjena. Ima 
tudi kanalizacijo, le da se je za kra
jem zel tako razbohotila, da — si
cer počasi, a vztrajno — celo pre
rašča rešeta kanalov. Vsakega iz
med lastnikov hiš ob tej ulici bi 
morda stalo uro dela, da bi pred 
svojo ograjo posekal plevel in uli
ca bi imela povsem drug videz. 

Zadnjič sem napisal, da bi naj 
pred žalsko šolo malo popravili 
ograjo. Prehiteli so me in delajo 
povsem novo ograjo. Prepričan sem. 
da bo lepa. Ko pa so že pri tem 
delu, naj bi pogledali še pred živo 
mejo, ki je na južni strani ob šol

skem vrtu. Razna zel, posebno pa 
koprive so na cestni strani tako bo
hotne, da segajo človeku srednje 
rasti skoro do pasu. 

Takšnih konkretnih predlogov bi 
lahko naštel ne vem koliko, upam 
pa, da bo že podana misel zadošča
la, da bodo vsi prizadeti vsaj malo 
pogledali okrog svojih hiš. Saj či
ščenje plevela ne bi služilo le olep
šavi Žalca, temveč bi na viden na
čin izpričalo redoljubnost prebival
cev tega trga. 

Te misli pa so namenjene prav 
tako onim, ki imajo na skrbi vzdr
ževanje javnega reda in snage, saj 
tudi tik poleg »nove« občine, ali pa 
n. pr. na novem hodniku za pešce 
pred domom TVD Partizan ob ro
bu asfalta poganja plevel — sedaj 
še skromno, lahko pa se krepko raz
bohoti. 

Poleg Kraserj^vega česalnega sa
lona je na hodniku za pešce velika 
pravokotna odprtina, kamor sta.na
peljana strešna žleba. Pokrov gor, 
sicer si še kdo nogo zlomi. Nasproti 
je kanal, kamor se zliva voda, kot 
je to — žal — še potreba v Žalcu. 
Samo to zlivanje naj bi bilo neko
liko bolj točno, da ne bo šel pljusek 
umazanije vse naokoli, pa tudi ne 

v betonski robnik javnega nasada, 
ki od večnega pljuskanja vode že 
razpada. Približno isto velja za ka
nal pred zasebno slaščičarno, kjer 
so odplake uničile živo mejo nasa
da. 

Minulo leto so v Žalcu uredili ce
sti, od katerih vodi ena od pošte 
do železniškega prelaza, druga pa 
mimo postaje. Ob tej priliki pa je 
zmanjkalo denarja, da bi uredili 
kanalizacijo odnosno položili cevi 
vse do Godomlje. Kot zunanji do
kaz nedokončanega dela je ostal 
prav globok odprt jarek, ki čaka 
samo še cevi. Ta jarek niti ni v 
okras okraju, lahko se kdaj zgodi 
nesreča, poleg vsega tega pa se bo 
počasi še sesul in izdatki za izkop 
bi bili povsem zaman. Predno se 
bo karkoli novega začelo delati na 
komunalnem področju Žalca, bi bilo 
nujno, da se dokončajo dela na tem 
odseku kanalizacije. »Tršica mamka« — Angela Vovkova 

ZELENA TRATA 

v Štorah so se lotili uslužbenci in de
lavci gradnje športnega igrišča. Tri me
sece so skoraj vsak dan delali — po 
osemdeset ljudi. Ko so tla zravnali, so 
morali skoraj dva kilometra daleč vo
ziti zemljo, ki so j o nasuli na več 
metrov debelo podlago iz ugaskov. Za
vol jo tega na novem igrišču niti ob de
ževnem vremenu ne bo mlakuž. Pred 
nekaj tedni so posejali še travo in zdaj 
olepšuje zahodni del naselja na Lipi 
sveža zelena trata, kjer bodo kmalu za
živeli športniki. 

S t . v i d v a b i 

Poleg Pašikega Koz jaka j e v Šo
štanj ski obč in i l epo ure jen p l a 
ninski d o m v St. V i d u nad Šošta
njem. L e dobr i d v e uri hoda p o 
cesti m i m o vas ic in cve toč ih t rav
nikov, pa ste tam! Skoda , da tako 
pri jetne turist ične točke ne o b i 
skujejo p r e d v s e m domač in i . Cesta 
j e doka j lepa in se j e p o njej 
m o g o č e pr ipel ja t i p rav d o doma . 
O d tod j e l e p razgled č e z Šaleško 
in Sav in j sko dol ino . Dnevn i p e n -
zion j e le 650 din , za č lane 600. 
Prenoči t i m o r e 80 l judi. D o m ima 
lepo ure jeno ve rando . Sp loh j e 
sila d o m a č in p r iv lačen v senci 
smrekov ih gozdov . Vaibi tudi vas 
in č e ga obiščete, v a m ne b o žal! 

Mestna ljudska knjižnica v Celju privablja s svojo bogato zakladnico 
knjig vsako leto več rednih obiskovalcev. Na njenih policah je že 
več kot .30.000 knjig. V sedanjih prostorih postaja vse tesneje ter 
bo treba zategadelj že v bližnji bodočnosti omogočiti knjižnici boljše 
prostore. Razumljivo je, da kulturno prosvetno poslanstvo te institu

cije to brezpogojno terja. 

Najmlajši hišni svet 
Malo, pravzaprav nič še nismo 

slišali o našem najmlajšem organu 
družbenega upravljanja — o pio
nirskem hišnem svetu v Razlagovi 
ulici 11 in 13. Najmlajši je ta svet 
res. ker je bil izvoljen šele pred 
kratkim in sestavljajo ga tudi naj
mlajši člani naše družbene skupno
sti. 

Svet je že sprejel program svo
jega dela: 

— tedensko čiščenje dvorišča. 

— prepovedal je pisanje po ste
nah, 

— prepovedal igranje na cesti 
zaradi povečanja osebne ne
varnosti. 

— jačanje medsebojnega tovari
štva in tekmovanje v uspehih 
v šoli. 

Svojega dela in izpolnjevanje 
programa, ki so ga določili in spre
jeli na svojem zboru volivcev, so 
se lotili z vso resnostjo. Čeprav de
la svet šele kratek čas, so uspehi 
že vidni. 

' Posebno uspešen je bil svet v 
pripravi hišne svečanosti na čast 
rojstnega dne maršala Tita. V ne
deljo, 24. maja so nastopili skoro 
vsi z res izbranim in prisrčnim pro
gramom. Po slavnostnem Matjaže
vem govoru o liku tovariša Tita, so 
se vrstile pevske točke, deklamaci
je, posamezne in zborne in točke s 
harmonikami. Težko je reči, kaj je 
bilo lepše, ali trio Jane. Tatjane in 
Bebe. ali zborna deklamacija Jur-
čka, Tatjane in Marjane, deklama
cija Marka, ali petje Mojce, ali na-
nastop harmonikarjev Matjaža in 
Janija. Za svoj res lep nastop so 
želi vsi izvajalci priznanje gledal
cev, ki so prišli še iz drugih hiš. 

Svet je na dobri poti, vključuje 
se v našo stvarnost in se trudi, da 
bi dobro delal. Pričakujemo še mno
go dobrega, ker imajo pionirji voljo 
in tudi sposobnosti. 

Mislim, da ne bodo jezni, če iz
dam, da bodo praznik vstaje pro
slavili še z boljšim in obsežnejšim 
programom. 

Želimo jim mnogo uspehov! 
V.B. 

Gibanje prebivalstva 
GIBANJE PREBIVALSTVA 

v času od 6. do 13. junija 1959 j e bilo 
v Celju rojenih 24. dečkov in 25 deklic. 

POROČILI SO SE: 
Franc Petek, vodovodni monter in Ro-

zalija Grobelšek, gospodinja, oba iz Ce
lja; Peter Jacgher, obratovodja iz RD 
Box-Pennsylvania USA in Marija Novak, 
računovodkinja iz Cel ja; Maksimilijan 
Krajne, traktorist in Marija Štumber-
ger, poljska delavka, oba iz Lave pri 
Cel ju; Mijo Kikuljan, krojač in Martina 
Furman, blagajničarka, oba iz Rog. Sla
tine; Marijan Sternad, radiomehanik iz 
Celja in Nada Pavčnik, nameščenka iz 
Brezna; Jožef Rozman, obratovodja in 
Jožefa Krnmpak, gospodinja, oba iz Lju-
bečne . Ladislav Podplatan, trgovski po
močnik iz Šentjurja pri Celju in Anto
nija Kramžar, trgovska pomočnica iz 
Bukovžlaka; Jernej Razboršek, vratar 
in Veronika Gorišek, pom. delavka, oba 
iz Celja . 

UMRLI: 

Marija Šuster, upokojenka iz Jakoba, 
stara 73 let; Marija Gaber, gospodinja 
iz Celja, stara 75 let; Jožef Janžovnik, 
invalidski upokojenec iz Celja, star 
49 let. Jurij Cokelc , vzdrževana oseba 
iz Sp. Tinskega, star 59 let; Apolonija 
Črnivec, gospodinja iz Celja, stara 55 
let; Ivan Baluh, otrok iz Založ, star 
1 mesec. 

» T r g o v s k o podje t je za tekstil in galanter i jo na v e l i k o 

„ T K A N I N A - G A L A N T E R I J A " 

^ v Celju, S tanetova ul ica 1 

sp re jme 

knjigovodjo za blagovno knjigovodstvo 
Pogoji: p o p o l n a srednja s t rokovna izobrazba ali n e p o 

po lna srednja s t rokovna izobrazba z najmanj dve le tno prakso 
v stroki. 

Nas top takoj . P lača p o tar i fnem pravi lniku. 
P i smeno v l o g o z n a v e d b o dosedanjega s lužbovanja j e 

naslovi t i na u p r a v o podjet ja .« 

T R G O V S K O PODJETJE NA DEBELO IN DROBNO 

»Usnje" Celje 

vam nudi v veliki izbiri gornje, spodnje usnje ter ostale 

čevljarske potrebščine, kakor tudi v veliki izbiri polivinil, 

sedlarske ter torbarske potrebščine. 

Cenjenim odjemalcem se za nakup blaga v našem podjetju 

najlepše priporočamo. 

»USNJE« CELJE 

ŠOLA IN PROMET 
Svet postaja vse manjši, ker človekov razum ob delu odkriva vedno 

nove stroje, nova orodja, s katerimi premaguje naravo. Pokrajine spre
minjajo obličja, skromne pešpoti, kolovoze, zamenjujejo mreže avto
cest, železniških prog. Nekdanjo tišino so stroji spremenili v nenehno 
brnenje strojev. Človek se ne more umakniti pred hrupom, ne more se 
potajiti, temveč mora v tir z novim, zato mora spoznati vse probleme, 
ki se ob tem pojavljajo. Naša šola je včasih nekoliko zaostala in jo 
je razvoj prehitel, zato s šolsko reformo danes z vso ihto skušamo ujeti 
čas za rep. V šole uvajamo družbeno upravljanje, učence seznanjamo 
s kmetijstvom, s tehniko, da spoznavajo mehanizem, toda to ni dovolj . 
Učence moramo spoznati tudi z mehanizmom, ki uravnava tisoče in 
tisoče drvečih strojev sredi nas, na naših cestah, križiščih, po mestnih 
ulicah. 

Z dneva v dan beremo v časopisju o nesrečah na cestah. Mrliči in 
invalidi ostajajo za drvečimi stroji. Skoraj bi lahko zapisali: bolezen 
današnjega veka. Notranja uprava, prosvetni delavci, vsi se bore, da 
bi odklonili nesreče, toda občasne besede, občasni filmi, letaki, to je vse 
premalo Povzročitelji nesreč niso stroji, temveč človek sam v sebi, 
ki precenjuje sposobnosti, ki hoče biti junak v hitrosti, k čemer mu naj-
češče pomaga alkohol. Alkohol, neznanje: to so največji sovražniki 
rednega prometnega življenja na cestah. 

Sole bi lahko storile še več. V dneh, ko posvečamo prav prometu 
največ pozornosti, ko po šolah nagrajujemo otroke, ki so pripravili spise 
in risbe o prometnih nesrečah, bi rad nakazal nekaj misli o šoli in 
prometu v zvezi z refoTmo šolstva. Tudi tu mora šola v korak s časom. 
Nekateri se zavzemajo, da bi v šolski urnik vnesli uro spoznavanja 
prometnih predpisov. Da, ne bi bilo napačno. Toda vsega ne moremo 
spraviti v samostojne ure, saj so naši predmetniki že preveč natrpani. 
Vendar se da tudi drugače pomagati. Zakaj pa ne bi vnesli k drugim 
predmetom snov o prometu. V tehniko odnosno fiziko spada spozna
vanje o delu strojev, o energiji, pri telesni vzgoji , pri risanju in ročnih 
delih bi lahko spoznavali prometne predpise. Ponekod so se učitelji sa
mostojno odločili in so izdelali iz lepenke ali lesa prometne znake, ki 
so jih pozneje pri telesni vzgoji v obliki iger uporabili tako, da so se 
otroci spoznali z njimi. Pri urah moralne vzgoje , slovenskega jezika 
in tudi drugje pa bi posvečali lahko še posebno pozornost povzročiteljem 
nesreč: alkoholu, neprevidnosti, slabim značajnostnim potezam posa
meznikov in podobno Jasno je, da bi morali zato imeti tudi usposobljen 
prosvetni kader, ki bi lahko storil več, kot to zmorejo društva Ljudske 
tehnike, ki jih povsod niti ni. Posebno' težavno je to v odmaknjenih 
krajih, kjer povečini učiteljice niso seznanjene s prometnimi predpisi. 
Zato bi se reformiranje v tem smislu naj začelo že na učiteljiščih, kjer 
bi se morali vsi slušatelji spoznati s predpisi o prometu, še bolj idealno 
pa bi bilo, če bi po možnosti vsi opravili amaterske vozniške izpite. 

Razmišljanje o tem je verjetno umestno in ne bi škodilo, če bi se 
pedagogi in prometni strokovnjaki sporazumeli in tudi v tem smislu 
prispevali k reformiranju naše šole. Sola naj bo čimbolj življenjska, 
da, in vedno večji promet, vedno več motornih vozil na naših pretežno 
še zelo slabih cestah, vedno več nesreč, je tudi del naše življenjske 
stvarnosti. Sola naj spoznava otroka s to stvarnostjo, da se bo lahko 
spoprijel 2 njo m obvaroval sebe ter druge pred nesrečo. 

Sotelski 

NE BI MOGLA DRUGJE 
ŽIVETI KOT MED 
MLADINO« 

Pred domom Milie Pintar-
ja v Dobrni »ringarajajo« 
otroci. Zdravje, zadovoljstvo, 
celo sreča žari z njihovih 
obrazov. To je skupina naj
mlajših, ki jih vodi skrbna 
»mamka«. Angela Vovk. Ze 
nekaj let živi v tem domu so
cialno ogrožane mladine. Je 
ena izmed najbolj požrtvo
valnih vzgojiteljic in otroci 
— tudi starejši gojenci, so se 
tako iskreno navezali nanjo, 
da je nikoli ne kličejo dru
gače kot »tršica mamka«. 

Mamka Angela pač pozna 
vse tegobe otrok, ki jih ni 
božala materina roka. Zato 
zna tako iskreno-materinsko 
stisniti malčka k sebi. mu 
obrisati solzo, ga trenutno 
potolažiti v neuspeli igri, pri 
šolski »polomiji« in vse vrste 
drugih nezgodah. Da — nje
na roka je mehka, njeno srce 
toplo. Vovkova spada k sku
pini tistih materinskih tipov 
žena, ki jih je usoda prikraj
šala za materinstvo, ne zna
jo pa živeti brez otrok in se 
zato tuji deci razdajejo. Sa
ma mi je dejala ob najinem 
kratkem razgovoru: »Nikjer 
drugje ne bi znala živeti kot 
med mladino — in najraje 
imam .ta male', ki potrebuje
jo toliko ljubezni.« 

Ze 12 let Angela Vovk ži
vi samo za otroke. Kot za
vedna Primorka je stopila v 
partizanske vrste in prispe
vala lep delež k osvoboditvi. 
V teh burnih časih ni imela 
prilike pestovati otrok in se 
ji je davna želja izpolnila še
le po osvoboditvi. Da bi bila 
v bližini otrok, se je najprej 
prijavila v kolonije, pozneje 
pa je iskala namestitve v 
otroških domovih. Pot jo je 
pripeljala v celjski okraj in v 
Dobrni je v družbi socialno 
ogroženih otrok našla svoje 
pravo mesto. 

ZGODBA O 
PREKRATKI SRAJCI 

Ni dolgo tega, ko si je 
tovariš S. T. kupil v znani celj
ski trgovini srajco, konfekcij
ski izdelek tovarne DTR Za
greb (Domača tvornica rublja). 
Bila je lepa, številka 42, lepo 
zavita in podobno. 

Ko jo je oblačil, ni dosti pa
zil na njene značilnosti in po
sebnosti. Mudilo se mu je, za
to je vse opravil na hitro roko. 

Toda, ko je bil na cesti, ga 
je začelo v pasu zebsti. Nekaj 
čudnega ga je spreletavalo, ka
kor da bi bil na tistem mestu 
gol. 

Na cesti ni mogel ugotoviti, 
kaj se mu je pripetilo. Zato jo 
jc po opravkih hitro mahnil 
domov. 

In glej, ob straneh je bila 
srajca prekratka. Ni si je mo
gel niti pošteno zatlačiti za 
pas. Ob straneh je imela ču
den izrez, kakor da bi si hotel 
otrok pridobiti nekaj krpic za 
punčko . . . 

Zdaj si je vso stvar ogledal 
natančneje in se končno poza
nimal za mere. ki veljajo za 
našo konfekcijsko industrijo in 
ki so uzakonjene v jugoslovan
skih enotnih merah, v standar
dih. Namesto, da bi bila dolga 
78 cm (spredaj in zadaj), je 
je bilo tu za 8 cm manj. Nje
na dolžina pod rokavi do spod
njega roba pa je znašala ko
maj 33 cm. Ni čudno, da mu ni 
obstala za hlači. Kakor rokavi, 
tako je bila tudi širina čez ra
mena za 3 cm okrnjena . . . Naj
bolj čuden pa je bil izrez na 
obeh straneh, saj je pričal o 
veliki štednji. . .!? 

K vsem tem ugotovitvam se 
ne da veliko napisati; morda le 
to, da pomeni takšen izdelek 
vse prej kot reklamo za ome
njeni kolektiv. Ce pa bi bilo 
takšnih srajc v prodaji več, bi 
hkrati'začeli dvomiti v solid-
nost konfekcijske industrije, ki 
se sicer trudi, da zadovolji trg 
in potrošnika. Pa še nekaj, tu
di trgovina bi morala paziti, 
kaj ponuja potrošniku in kaj 
kupuje od proizvajalca. Plas
man takih izdelkov pomeni ne
lojalno konkurenco tudi na
pram ostalim konfekcijskim to
varnam, ki s solidnimi izdelki 
ščitijo svoje ime. Na račun ta
kih in podobnih izrezov in odre-
zov nastane nekje nek višek 
blaga, ki se lahko pokaže v za
peljivi nižji prodajni ceni, pa 
čeprav je srajca na koncu kon
cev neuporabna. Zato več so-
lidnosti v proizvodnji in več 
pozornosti pri nakupu! 
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Zmagoslavje mladih atletov Eladivoija 
F-inale ekipnega prvenstva Jugo

slavije v atletiki, za mlajše in sta
rejše mladince ter mladinke ni po
tekalo pod nič kaj ugodnimi okoli
ščinami. Povsod (Celje, Ljubljana, 
Varaždin), kjer so se zbrali mladi 
tekmovalci, jih je sprejelo hladno 
in deževno vreme. Navzlic temu, so 
bila tekmovanja odlično izvedena. 

V Celju so nastopili mlajši mla
dinci, kjer so že tretjič zapovrstjo 
zmagali domačini. V končnem oce
njevanju so nabrali 11.520 točk. Na
slednja mesta pa so zavzeli: 2. V o j 
vodina (Novi Sad) 10.175, 3. 2K 
Karlovac 10.036, 4. Metalac (Osi
jek) 9.621. 5. Ljubljana 9.126, 6. 

Sloboda (Varaždin) 8.886 točk. 
Prepričljiva zmaga atletov Kladi
varja je prišla do izraza še v osvo
jitvi šestih, od devetih možnih, 
prvih mest. V zmagovalni ekipi AD 
Kladivarja so nastopili: Golner, Ko
ren, K. Suppanz, Rupret, Jarh, Er
javec, Koražija, Koklič, Bertok, 
Aužner in Polovic. Najbolj uspešni 
med temi pa so bili: Golner z zma
gama v teku na 100 m z 11.2 se
kunde, nadalje v skoku v daljino 
s 6,37 m ter s sodelovanjem v zma
goviti štafeti 4-krat 100 metrov. Po
leg njega so tekli še Koražija, Ko
ren in Suppanz. V seznam zmago-

'valcev pa so se vpisali še: Koklič 
v skoku v višino s 165 cm. Polovic 
v metu krogle s 15,45 m in Suppanz 
v teku na 300 metrov s časom 37.8 
sekunde. 

Tesna, a zaslužena je bila zmaga 
mladink na tekmovanju v Varaždi
nu. V celoti so zbrale. 10.037 točk. 
Za njimi pa so se plasirale ekipe: 
Sloboda (Varaždin) 9950, Maraton 
(Sombor) 9936. Mladost (Zagreb) 

9132, Metalac (Osijek) 9081 in 
Ljubljana 8506 točk. Med posamez
nicami so se najbolj izkazale: Ga-
šparutova z zmago v teku na 600 
metrov (1:39.65), Krofličeva v metu 
krogle z 11,30 m in tekačice v šta
feti 4-krat 100 metrov. 

Na tekmovanju v Ljubljani so 
starejši mladinci Kladivarja osvojili 
četrto mesto za beograjskim Parti
zanom, Ljubljano in Dinamom. Med 
posamezniki pa sta se najbolj izka
zala Naraks z zmago v teku na 
1500 m (4:03.5) in Kač v metu kop
ja z 59,43 metra. Sicer pa so mla
dinci Kladivarja (brez Srnovršnika) 
zmagali še v štafeti 4-krat 100 me
trov. 

LORGER v VARŠAVI, LEŠEK V KAIRU 

Minnlo nedeljo sta se Lorger in Lešek 
udeležila dveh velikih mednarodnih at
letskih mitingov. Na obeh sta Celjana 
dosegla pomembni zmagi. Tako j e Lorger 
zmagal na tekmovanju v Varšavi v teku 
na 110 m čez zapreke v času 14.4 se
kunde, Lešek pa na mitingu v Kairu v 
skoku o b palici z odličnim uspehom 
455 cm. 

N a j p r e j š o l a , 
p o t e m p a šport 

Sima Važiča sem srečal na 
atletskem stadionu. Tokrat ni 
bil v športnem dresu, temveč 
med gledalci. 

»Kako je Simo, kako z atle
tiko in kako z zdravjem?^ 

»Hvala! Na atletiko trenut
no ne mislim. Pravkar sem 
namreč opravil drugi in s tem 
zadnji letnik Mojstrske šole v 
Ljubljani. Zdaj pa se priprav
ljam na diplomski izpit. Naj
prej imam dolžnosti do šole, 
potem pa pride vse ostalo .. 

»In atletika?* 
»Se ne vem, kako bo. Za

radi zdravja lahko treniram, 
toda, da bi v teku na 1500 me
trov dosegel kaj več, kot čas 
okoli štirih minut, ne vem . . .* 

»Kaj pa načrti za bodoč
nost?« 

»Najprej moram opraviti di
plomo, potem pa se bom začel 
zanimati za štipendijo. Studije 
bi namreč rud nadaljeval. Rad 
bi se vpisal na univerzo. ..« 

Se dolgo potem, ko sem mu 
zaželel dosti sreče pri konč
nem izpitu in nazadnje pri 
iskanju štipendije, sem mislil 
na Sima, na vrhunskega atle
ta, marljivega študenta in 

\skromnega človeka . .. 

Velenje in ne Olimp 
Namesto na športnem polju, j e te dni 

padla odločitev o prvaku celjske nogo
metne podzveze za zeleno mizo. Upravni 
odbor Nogometne zveze Slovenije j e nam
reč; razveljavil doseženi rezultat v tekmi 
med Olimpom in Rudarjem iz Velenja 
ter registriral dvobo j s 3:0 v korist ve
lenjske enajstorice. Ta odločitev j e bila 
zvezana z nepravilno registracijo. Zani
mivo j e , da j e do te napake prišlo zaradi 
tega, ker niti Olimp, niti celjska nogo
metna podzveza (!?) nista poznala pravil. 
Vsekakor čudno spričevalo za okrajni 
nogometni forum! Spričo te odločitve j e 
prvo mesto v tem tekmovanju zavzel 

Rudar iz Velenja, Olimp pa zdrknil na 
četrto. 

Na osnovi te odločitve bo Rudar iz 
Velenja sodeloval v kvalifikacijskem 
turnirju za vstop v slovensko l igo. Prva 
tekma ga čaka že v nedeljo 21. t. me
seca z Novo Gorico v Velenju. 

MARIBOR : KLADIVAR 2:0 (2:0). V 
kvalifikacijskem tekmovanju mladinskih 
moštev za naslov republiškega prvaka 
j e Maribor na domačem igrišču odpravil 
mladince Kladivarja s 2:0. 

Košarka ženske 
SVOBODA, Ljubljana : CELJE 21:9 

(8:12) 
2ensko košarkarsko moštvo Celja j e v 

nedeljo izgubilo prvenstveno srečanje z 
ekipo ljubljanske Svobode. Celjanke so 
ves prvi polčas vodile, v drugem pol
času pa povsem popustile. K rezultatu 
je veliko pripomogel tudi dež. 

MOSTE : CELJE 52:38 (14:15) 
v soboto popoldne j e bilo v Celju 

prvenstveno srečanje moških košarkar-
skili ekip Celja in Most. Po zelo lepi 
in živahni igri so Celjani tekmo dobili 
in se povzpeli za en klin višje v drugi 
slovenski košarkarski ligi. Gostje so bili 
tehnično precej boljši , domačini pa po-
žrtvovalnejši. Najboljši na igrišču j e bil 
Ratej, ki j e veliko pripomogel k zmagi. 

TUDI EKIPA TOVARNE EMAJLIRANE 
POSODE JE SODELOVALA 

v poročilu o pohodu po poti 14. divi
zije, ki ga je organiziralo Planinsko 
društvo Celje v počastitev 40. obletnice 
KPJ IN SKOJ, j e pomotoma izostala 
navedba, da j e v tem pohodu sodelovala 
tudi planinska skupina Tovarne emaj
lirane posode in sicer z dvema ekipama 
ter da j e prispevala k organizaciji pri
reditve tudi materialno. 

POSVETOVANJE STRELCEV 
\ soboto j e bilo pri Petričku posveto-

viiiije predstavnikov občinskih strelskih 
odborov in posameznih strelskih družin. 
Posvetovanja se j e udeležil tudi pred
sednik Glavnega odbora Strelske zveze 
Slovenije Jože Klanjšek. Razpravljali so 
o nekaterih organizacijskih slaLostih 
občinskih in okrajnega strelskega od
bora in o perečih finančnih problemih 
strelskili organizacij . Pokazalo se j e , da 
občinski sveti za telesno vzgojo strel
skim organizacijam niso posvetili dovolj 
pozornosti, čeprav j e očitno, da so se 
le-te številčno in po dejavnosti povzpele 
med vodilne športne organizacije. 

STRELSKA DRUŽINA PIONIRJEV 
V nedeljo j e bil na Taboru ustanovni 

občni zbor strelske družine, v kateri j e 
62 pionirjev, od tega 8 deklic. Med 66. 
strelskimi družinami na področju ce l j 
skega okraja j e to najmlajša organi
zacija, ki združuje tudi pionirje iz Like 
pri Taboru. Za predsednika j e bil iz
voljen 15-letni Janez Smole. S tem je 
postal najmlajši predsednik strelske dru
žine v okraju. 

Rokomet: 
CELJANI ZA STOPNICO PREKRATKI 

V nedeljo j e bilo v Kranju kvalifika
cijsko tekmovanje osmih rokometnih 
moštev za vstop v enotno slovensko l igo. 
Med udeleženci so bili tudi Celjani, ki 
so se v končnem vrstnem redu uveljavili 
šele na četrto mesto, kar pa j e bilo za 
eno stopnico premalo, da bi se uvrstili 
v ligaško tekmovanje. To j im bo uspelo 
le v primeru, če se bo republiški prvak 
plasiral v zvezno ligo. 

Odločilno tekmo za tretje, oziroma če
trto mesto so Celjani izgubili s tesnim 
rezultatom 15:16 in to v borbi z Ajdov
ščino. 

PLAVALCI IN WATERPOLISTI 
KRANJSKEGA »TRIGLAVA« V CELJU 

V sredo, 24. t. m. bodo slovenski pla
valci in vaterpolisti startali za prve 
točke v tem letu. S tem se bo pričelo 
tekmovanje v I. slovenski plavalni in 
vvaterpolo ligi. 

V I. kolu te lige se bodo celjski »Nep-
tunovci«. ki letos prvič tekmujejo v ligi, 
pomerili v domačem bazenu z renomi
rano ekipo kranjskega »Triglava«. Na 
startu bomo videli nekaj najhitrejših 
jugoslovanskih plavalcev, med njimi 
državnega prvaka na 100 m crawl Koc-
murja, nadalje Brinovca, Košnika, Zrim-
ška itd. Celjani bodo nastopili z po
mlajeno ekipo z Orlom, Vrbovskom, To
netom Goršičem, Šušteršičem in Pipano-
vo na čelu. Svojevrstni užitek občinstva 
bo prav gotovo waterpolo tekma, saj 
predstavljajo Kranjčani vrh slovenskega 
waterpola, »Neptunovci« pa so v pretek
lem letu dosegli tudi izredno lepe uspe
he v tej igri. 

Tekmovanje se bo pričelo ob 18. uri. 
V predtekmovanju pa se bosta v prija
teljskem srečanju pomerili pionirski 
ekipi »Triglava« in »Neptuna«. 

UPRAVNI ODBOR GOSTINSKEGA 
PODJETJA »BRANIBOR« CELJE 

r a z p i s u j e 
MESTO RAČUNOVODJE 

Pogoj ustrezna šolska izobrazba 
z nekaj prakse v finančnem knji
govodstvu. 
Nastop službe takoj ali po do
govoru. 

Plača po tarifnem pravilniku. 
Prošnjo z opisom dosedanjega 

službovanja poslati na upravo pod
jetja. 

R A Z P I S 
yP'f" \ prvi razred Metalurške indu-

" Storah za šolsko leto 
1959-40: 

1. V prvi razred bo sprejetih 85 učen
cev naslednjih poklicev: 

obratni elektrik, strojni ključavničar, 
kovinostrugar, livar, valjar, topilec. 
2. Pogoji za sprejem so: 

«) najvišja starost 17 let; 
b) dokončana osemletka ali njej 
enakovredna šola; 

c) duševna in telesna spodobnost za 
izbrani pokl ic ; 

d) nspešno opravljen psihotehnični 
izpit. 
3. Rok za vložitev prijav j e do vključ

no 30. junija tega leta. 
4. Za vpis v prvi razred naj se kan

didati prijavijo s predpisano kolkovano 
prijavo (30 din drž. takse) v kateri na
vedejo poklic, katerega se želijo učiti. 

5. Prijavi za vpis priložite naslednje 
listine: 

a) Rojstni list, 
b) Zadnje šolsko spričevalo. 
c) Mnenje šole, kjer j e kandidat kon

čal zaključni razred, 
d) Zdravniško spričevalo, 
e) Zratek življenjepis. 
Kandidat, ki ga priporoča za vpis ZB, 

LO, Soc. skrbstvo ali strok, organizacija 
priloži prošnji tudi pismeno priporočilo 
navedenih organizacij za izbor med kan
didati, ki imajo enake pogoje za vpis. 

Vsi prijavljeni kandidati se zbero v 
šoli zaradi opravljanja izpita dne. 15. 
julija ob 8. uri zjutraj. Razglas, kateri 
od kandidatov bodo sprejeti v šolo, bo 
razpisna komisija objavila takoj po za
ključku sprejemnih izpitov. 

Pouk j e teoretičen in praktičen ter 
traja tri leta. V času šolanja prejemajo 
učenci mesečne nagrade za kovinarske 
poklice od 2200 do 4700. za metalurške 
poklice pa od 2700 do 5200 dinarjev, kar 
j e odvisno od učnega uspeha v šoli in 
delavnici ter razredu, ki ga obiskujejo. 

Učenci, ki želijo stanovati v Domu 
učencev šole, morajo to navesti v proš
nji. Oskrbnina v domu bo znašala okoli 
5.500 dinarjev mesečno. 

Podrobnejše informacije lahko dobi jo 
kandidati v tajništvu šole od 15. junija 
dalje vsak dan osebno od 10. do 12. ure 
ali pa zanje zaprosijo pismeno z znamko 
za odgovor. Ravnateljstvo 

RAZPIS 
javne licitacije 

Mestna vrtnarija v Celju bo prodala 
na javni dražbi 60 kosov — polj — rab
ljene lesene ograje iz mehkega lesa. Po
samezna polja ograje so dolga 3, 50 m. 

Javna licitacija bo v sredo, 24. VI. 1959 
ob 10 uri pri Mestni vrtnariji v Celju, 
Ljubljanska cesta 93. 

KRANJC IN SROT OKRAJNA PRVAKA 
V ORODNI TELOVADBI 

Pretekli teden je bilo v Celju okrajno 
prvenstvo v orodni telovadbi. Prvenstva 
so se udeležila le tri društva — Celje 
mesto, Gaberje in Partizan Slovenske 
Konjice. V nižjem razredu j e bil naj
uspešnejši Edi Srot (Celje Gaberje) s 
31,4 točkami, v višjem razredu pa Stanko 
Kranjc (Celje—mesto) s 50,5 točkami. 

KOPALIŠČE BO UPRAVLJAL 
»NEPTUN« 

Na zadnji seji zbora proizvajal
cev občine Celje so sklenili, da bo 
ljudsko kopališče v Celju odslej 
upravljalo plavalno društvo »Nep
tun«. 

POŽRTVOVALNOST, KI ZASLUZI 
PRIZNANJE 

Na zadnjem celjskem nogometnem der
biju je bil med igro poškodovan vratar 
Celja Marjan Golež. Ker sodnik na opo
zorilo o resnejši poškodbi ni hotel rea
girati in ker na igrišču ni bilo nobe
nega zdravnika, je vratar Golelž branil 
naprej. Redni zdravniški pregled po
škodbe je pokazal, da j e vratar Celja 
branil do konca igre z zlomljeno roko. 
Komentar k sodnikovem ravnanju tu res 
ni potreben. Zanimivo pa bi bilo vedeti, 
kaj so ob tem storili ustrezni nogometni 
organi, in če nič, zakaj ne? D . M. 

RAZPIS 

Industrijske kovinarske šole Celje 
za sprejem učencev v šol. letu 1959-60. 

Razpisna komisija pri Industrijski ko
vinarski šoli Celje razpisuje v šolskem 
letu 1959-60 sprejem 64 učencev v 1. raz
red kovinske stroke. 

Pogoj za sprejem je dovršena osem
letka. V primeru, da na razpis ne bo 
zadostno število prijav, bo šola spreje
mala tudi kandidate, ki so dovršili 7 
razredov osemletke z odličnim ali vsaj 
prav dobrim uspehom. V tem primeru 
bodo opravljali kandidati sprejemni izpit 
iz slovenščine in matematike. 

Prosilci za vpis ne smejo bili starejši 
od 17 let. Starejše kandidate bo razpisna 
komisija obravnavala posebej . 

Rok za vlaganje prijav, ki morajo 
biti kolkovane s 30 din državne in 20 din 
občinske takse, j e 30. juni j 1959. 

Prijave se lahko pošl jejo po pošti ali 
izroče osebno v pisarni ravnateljsva 
IKŠ Tovarne emajlirane posode Celje . 

Razpisna komisija bo do 8. julija t. 1. 
o sprejemu obvestila vse kandidate. 

Prijavi za vpis j e prjložiti naslednje 
listine: 

a) rojstni list, 
b) listino, ki prikazuje potek in 

uspeh šolanja v osemletki ali nižji gim
naziji (dijaška knjižica), 

c) mnenje šole, kjer j e kandidat do
vršil zaključni razred o sposobnosti in 
nagnjenostih kandidata, 

d) zdravniško potrdilo, da j e kandidat 
sposoben za kovinski poklic . 

Pri šoli j e dijaški dom z mesečno 
oskrbovalnino 5.200 din. V prijavi naj 
kandidati navedejo, če želijo stanovati 
v domu. 

Razpisna komisija 
IKŠ Celje 

RAZPIS 
ZVEZA RIBIŠKIH DRUŽIN V CELJU 

KOT USTANOVITELJICA 

r a z p i s u j e 
MESTO UPRAVNIKA 

v gostilni »Pri ribiču« v Celju. 
Pogoji: Visokokvalificiran gostinski de

lavec z najmanj 5-letno prakso, ali kva
lificiran gostinski delavec z najmanj 10-
letno prakso, ali višji komercialist z 
najmanj 5-letno prakso, ali komercialist 
z 10-letno prakso. 

Plača po tarifnem pravilniku. Prošnje 
se sprejemajo do vključno 27. junija. 

Zveza ribiških družin 
v Celju 

KOMISIJA ZA LIKVIDACIJO RESTAV
RACIJE »BELI VOL«, CELJE prodaja po 
ugodnih cenah naslednje predmete: 

1 gostinsko kuhinjsko kredenco, 
70 m lesene stenske obloge, 
5 gostinskih miz iz mecesnovega lesa. 
9 gostinskih stolov iz mecesnovega 

lesa, 
2 klopi z naslonjalom, 
1 miza za odlaganje jedi l . 
1 vetrolov, 
1 radioaparat in 
1 gramofon s ploščami. 

OPOZORILO 
Opozarjamo prebivalce mesta Celja, 

da j e »Hidrotehna« podjetje za rečne 
poti Zagreb-gradbišče Celje pričelo z 
miniranjem struge Savinje od potoka 
Sušnice do lesenega mostu v Liscah. 

Miniranje j e dvakrat dnevno in sicer 
ob_ 12. uri in 17. uri. Enako Vam pripo
ročamo, da se umaknete ob opozorilu 
(10 minut pred razstreljevanjem), ker 
bi vsako neupoštevanje opozorila lahko 
imelo neprijetne posledice. Hkrati pri
poročamo, da se ob 12. uri in 17. uri v 
času razstreljevanja odprejo okna, da se 
prepreči eventnelna poškodba na oken
skem steklu. Ostalo škodo na zgradbah, 
ki bi nastala zaradi miniranja, morate 
prijaviti gradbišču najkasneje v 24 urah. 
Naknadno prijavljeno škodo ne bomo 
upoštevali! 

Uprava gradbišča Cel je 
Hidrotehna-Zagreb 

Nedelja, 21. junija 
12.00 Pogovor z državljani 
12.10 Zabavna glasba, vmes objave 
12.15 Naši poslušalci čestitajo in po

zdravljajo 

Ponedeljek, 22. junija 
17.00 Celjska kronika 
17.10 Hammond orgle v ritmu 
17.20 Športni tednik 
17.30 Naši poslušalci čestitajo in po

zdravljajo 
17.45 Zabavna glasba, vmes objave 

Torek. 23. junija 
17.00 Celjska kronika 
17.10 »Humor na valu 202« — posnetki 

z javne* oddaje I. del. 
17.40 Naši poslušalci čestitajo in po

zdravljajo 
17.50 Zabavna glasba, vmes objave 

Sreda, 24. junija 
17.00 Celjska kronika 
17.10 Zabavna glasba, vmes objave 
17.15 »Humor na valu 202« — posnetki 

z javne oddaje II. del 

Četrtek, 25. junija 
17.00 Celjska kronika 
17.10 Domače viže v izvedbi domačih 

ansamblov 
17.30 Naši poslušalci čestitajo in po

zdravljajo 
17.45 Zabavna glasba, vmes objave 

Petek. 26. junija 
17.00 Celjska kronika 
17.10 Zabavna glasba v izvedbi celjskih 

ansamblov 
17.30 Naši poslušalci čestitajo in po

zdravljajo 
17.45 Zabavna glasba, vmes objave 

Sobota, 27. junija 
17.00 Celjska kronika 
17.10 Za vsakogar nekaj 
17.30 Naši poslušalci čestitajo in po

zdravljajo 
17.45 Zabavna glasba, vmes objave 

Sporočamo žalostno vest. da nam je v 
92 letu starosti umrla naša nepozabna 
ljuba mama. stara mama in prastara 
mama 

ANTONIJA VOK 
iz Zagrada. 

Žalujoči: hčerke Marija, Angela. 
Anica, sin Ernest. snaha Elza, ter 
vnuki in pravnuki. 
Cel je , Šornbirn, Wolfsberg. Ce
lovec, Bregenz. Ravne na Koro
škem. 

OBVESTILO JAVNOSTI 
\ zadnjem času se vse pogosteje do

gajajo primeri svojevoljnega vseljevanja 
strank v izpraznjena stanovanja. V vseh 
teh ukrepih so oblastni organi prisiljeni 
izvršiti prisilno izpraznitev stanovanja. 

Ponovno se j e sedaj zgodil primer, da 
j e tako ostala družina dejansko na cesti, 
ob zgražanju javnosti, ki ne pozna 
ozadja takih primerov. 

Občinski ljudski odbor posebno letos 
vlaga ogromne napore, da bi z izgradnjo 
prehodnih stanovanj, kot j e javnost že 
obveščena, predvsem omogočil rešitev 
najbolj kritičnih stanovanjskih prime
rov, seveda rednim potom. 

Odločno pa bomo tudi v bodoče na
stopali proti vsem samovoljnim poizku
som vseljevanja. Stanovanjski interesen
ti naj to vendar razumno upoštevajo. 

O b tej priliki pozivamo delavske svete 
naših podjet i j , da takoj sestavijo pri
oritetne liste stanovanjskih prosilcev in 
da obvestijo te prosilce, kdaj predvido
ma bo za njih stanovanje preskrbljeno. 
Gre pri tem predvsem za rešitev tistih 
kričečih primerov, ki smo jih dejansko 
in moralno vsi skupaj dolžni čimprej 
rešiti. 

Žalostno j e , da ob takšni stanovanjski 
situaciji nekateri lastniki stanovanj ne 
kažejo socialističnega odnosa. Tako so 
se zgodili primeri, da se spekulativno 
drže nezasedena nova stanovanja, da se 
pod pretvezo drži dvoje stanovanj, da 
se ob preselitvi odda ključe po dogovora 
stranki, ki nima odločbe itd. 

Občinski ljudski odbor bo prisiljen, 
da bo v bodoče takšne primere javno 
v časopisu ožigosal, krivce pa strogo 
kaznoval. 

Javnost naprošamo, da objektivno pre
soja vse takšne primere in da nam po
maga stanovanjsko stisko reševati na res 
objektiven način. 

Iz pisarne občinskega LO Celje ; 

MIZARSKEGA VAJENCA in pomočnika 
sprejmem takoj . Vajenca sprejmem po 
dogovoril z vso oskrbo. Prelovšek 
Franc, Ljubljana, Pot na Rakovo jel
šo 15. 

TRGOVINA »Rimski dvore, Celje, Zi-
danškova ulica 1 sprejme takoj va
jenca. 

KEMIČNI tehnik s 6-letno prakso na vo
dilnem položaju v industriji želi za
menjati službo za Celje ali v bližnji 
okolici . Pogoj — stanovanje Poropat 
Vera-Zupančičeva la, Izola. 

PRODAM ugodno zaradi selitve kuhinj
sko pohištvo in spalnico. Strnad Bruno, 
Celje , Vodnikova ul. 4 (3 osemletka): 

PRODAM poceni moped >TOMOS<. Do-; 
berteša vas 43, Šempeter. 

PRODAM posestvo 4 ha z lepim sadnim 
vrtom in z več ugodnosti. Tričetrt ure 
iz Celja . Naslov v upravi lista. 

PRODAM gostilniško točilno mizo (šank), 
leseno steno 5X2.30 m in razni inven
tar s sodi. Klnn, Štore. 

KUPIM vselj ivo enodružinsko hišo v 
bližini Celja. Ponudbe na upravo lista 
pod šifro »Gotovina«. 

STANOVANJA 
ZAMENJAM sobo in kuhinjo v Maribora 

za enako v Celju. Vinko Tilinger, Ma
ribor, Jezdarska 1. 

INTELEKTUALKA išče eno ali dve praz
ni sobi v smeri Hudinja. Nudim poso
j i lo ali plačam za nekaj mesecev na
pre j . Slavo Šalamon, Oplotnica. 

ZDRAVNICA išče sobo, prazno ali 
opremljeno, po možnosti v bližini bol
nice. Naslov v upravi lista. 

NAMEŠCENKA išče prazno ali oprem
ljeno sobo, lahko tudi na periferiji, s 
15. jul i jem 1959. Naslov v upravi lista. 

VZAMEM moškega na stanovanje in 
hrano. Naslov v upravi lista. 

TOVARIŠ, ki v nedeljo (7. VI. 1959) v 
gostilni »Na gričku« pri plačilu ni pre
je l preostalega denarja, naj se javi 
takoj upravi gostiSča. 

VDOVA, stara 46 let, lastnica hiše in ne
kaj zemlje na deželi, želi spoznati upo
kojenca. Ponudbe na upravo lista pod 
šifro »Resna«. 

SLOVENSKO LJUDSKO GLEDALIŠČE 
CELJE 

Sobota, 20. junija ob 20 — Cliford Odets: 
Premiera v New Vorku — premiera — 
premierski abonma in izven. Vstopnice 
so še na razpolago 

Nedelja, 21. junija ob 15.30 — Cliford 
Odets: Premiera v New Vorku — ne
deljski popoldanski abonma in izven. 
Vstopnice so še na razpolago 

Torek, 23. junija ob 20 — Cliford Odets: 
Premiera v New Vorku — torkov abon
ma in izven — Vstopnice so še na raz
polago 

Sreda. 24. junija ob 20 — Duško Rok-
sandič: Babilonski stolp — Gostovanje 
v Rogaški Slatini 

č etrtek, 25. junija ob 20 — Shakespeare: 
Romeo in Julija — Gostovanje v Šent
jurju (Romeo — Eržen, Julija — Pe-
rova) 

Sobota, 27. junija ob 20 — Cliford Odets: 
Premiera v New Vorku — sobotni 
abonma in izven — Vstopnice so še na 
razpolago 

Nedelja 28. junija ob 15 — Mirko Zu
pančič: Situacija ~ Gostovanje v Ljab-
nem ob Savinji 

KINO UNION 
Od 2 0 . - 2 3 . VI. 1959. »V SEDMI GIMNA

ZIJI«, italijanski film. 
Od 2 4 . - 2 8 . VI. 1959. »NESMRTNI KONJc, 

japonski film. 

KINO METROPOL 
Od 2 0 . - 2 3 . VI. 1959. »20 TISOČ MILJ 

POD MORJEM«, ameriški barvni SCO. 
Od 2 4 . - 2 6 . VI. 1959 »SREČANJE«, po l j 

ski film. 
Od 1 9 . - 2 2 . VI. 1959. »DALMATINSKA 

SVATBA«, jugoslovanski film. 
Od 2 3 . - 2 5 . VI. 1959 »SVET TIŠINE«, fran-

coski barvni film. 

Upravni odbor 

Tovarne organskih barvil 
Celje 

r a z p i s u j e 

mesto Sefa spioSnega oddelka 

Pogoji: Diplomiran jurist z ali brez prakse, ali popolna 
srednja šola z daljšo prakso v upravnih poslih. 

Plača po tarifnem pravilniku ali dogovoru, nastop službe 
takoj ali po dogovoru. 

Prošnje z navedbo izobrazbe in dosedanjega službovanja 
sprejemamo do 30. 6. 1959. 

RAZPISNA KOMISIJA PRI OKRAJNEM HIGIENSKEM ZAVODU CELJE 

RAZPISUJE MESTI: 

e k o n o m a — p l a č a p o Z J U 
Pogoji: računski režiser ali uslužbenec enake kvalifikacije z več

letno prakso v ekonomskih poslih. Nastop službe 1. VII. 1959. 

l a b o r a n t a z a b a k t e r i o l o š k i l a b o r a t o r i j 
Pogoji : zdravstveni tehnik ali sanitarni tehnik ali nižji zdravstveni 

tehnik-laborant s prakso pri delu v bakteriološkem laboratoriju. Te
meljna in položajna plača po ZJU. posebni dodatek po Pravilniku o plačah 
osebja OHZ Cel je . Nastop službe 1. VIII. 1959. 

Komisija za sklepanje in odpovedi del. razmerja pri Lesnem 
podjetju Šempeter v Savinjski dolini razpisuje del. mesto 

m a t e r i a l n e g a k n j l g r o v o d j e 

Pogoj: Ustrezna šolska izobrazba z daljšo prakso v knji
govodstvu. Zaželeno je vsaj delno znanje iz obratovnega 
knjigovojlstva. 

Nastop službe takoj. 
Plača po tarifnem pravilniku podjetja. 

Tovarna tehtnic Celje 
sprejme 

STROJNE INŽENIRJE na delovna mesta konstruktorjev; 

STROJNE TEHNIKE na delovna mesta konstruktorjev, tehnolo
gov, referenta HTZ, referenta za osnovna sredstva in teh
ničnega kalkulanta. 

Zaželena praksa. Ponudbe je poslati upravi podjetja, Celje, 
Mariborska cesta 1 do 1. julija 1959. 

VAJENCE ključavničarske, kovinostrugarske in kovinopleskarske 
stroke. 

Prošnje je vložiti osebno na upravi podjetja do 15. julija 
1959. K prošnji je potrebno predložiti: rojstni list, zadnje 
šolsko spričevalo in zdravniško spričevalo. 

TOVARNA TEHTNIC CELJE 
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Smrl - plačilo za predrznost 
MNOGI SE JEZIJO NA ŽELEZNIČARJE, KO OB ODHODU 

VLAKA ZAPREJO PERONE, CEŠ DA SO NEOBZIRNI. IN VENDAR 
JIH PRAV OBZIRNOST SILI K TEMU. ARHIVI DIREKCIJE JU
GOSLOVANSKIH ŽELEZNIC NAMREČ HRANIJO PODATKE O 74. 
TRAGIČNIH PRIMERIH, O POGUMNIH LJUDEH, KI SO TUDI 
MISLILI, DA NI POSEBNE NEVARNOSTI, CE ČLOVEK SKOČI IZ 
VLAKA, KI SE ŠE NI USTAVIL, ALI CE SKOČI V VLAK, KI 2E 
PELJE. VSI SO SE ZANESLI NA SVOJO SPRETNOST, MOC IN 
REFLEKS. PA SO SE ZMOTILI. 74 MRTVIH IN ŠE ENKRAT TO
LIKO INVALIDOV; BREZ ROKE, NOGE ALI S HUDIMI POŠKOD
BAMI, KI BODO OSTALE ZA VSE ŽIVLJENJE. 

ZA VSELEJ ZAMUJENI 
SESTANEK 

Ekspresni vlak je prihajal na 
ljubljansko postajo. Pol ure zamu
de. Nekdo je skočil iz vlaka, da bi 
pridobil na času in da bi se izognil 
gneči pri izhodu. Padel je in oble
žal. Zdravnik ni mogel več poma

gati. Ponesrečenca so odnesli, na 
peronu je ostala le mlaka krvi. To 
je bil uslužbenec iz Niša. V Ljub
ljano je prišel na konferenco. Za
radi zamude vlaka bi jo zamudil. 
Zato je izskočil iz vlaka, da pridobi 
nekaj minut, pa je konferenco za 
vselej zamudil, in še mnogo drugih. 

ZAKASNELA MISEL 

Beograd, tik pred odhodom vlaka. 
Na peronu se je mož poslavljal od 
žene in otroka. Spomnil se je še na 
časopis. Vožnja bo dolga in dolgo
časna. Zena ga je še posvarila — 
»ni več dovolj časa.« Vseeno je 
zdirjal do kioska. Ta čas se je 
vlak začel premikati. S časopisom 
v roki je mož zdirjal za vlakom. 
Ljudje so še videli, kako je nekdo 
skočil, spodrsnilo mu je — za vla
kom je ostala grozljiva krvava 
gmota in pretresljiv jok žene in 
otroka. 

NEPREVIDNA MATI 

Vinkovci popoldne. Neznosna 
vročina. Vlaki nenehno prihajajo in 
odhajajo. Ljudje na peronu so ne

strpni — kdaj bo odpeljal tudi nji
hov vlak. Med. njimi tudi mati z do
jenčkom. Vlak je prišel, stal in za
peljal naprej. Mati je prepočasi 
spravljala stvari. Otrok jo je ovi
ral. Hitela je za vlakom. Ljudje so 
jo svarili. Ni slišala. Ulovila je ro
čico, stopila na prvo stopnico. Te
daj pa ji je otrok izpadel iz naroč
ja — punčka komaj leto stara. 
Otrok je kriknil, vlak se je ustavil, 
toda precej prepozno. Deklica je bi
la že mrtva. Mati je jokala, nihče 
je ni mogel potolažiti, vedela je 
namreč, da je kriva! 

74 podobnih zgodb je v arhivu, 
ena grozljivejša od druge. Vsaka 
zase pa dovolj zgovorno svarilo, 
kako nevarna je predrznost na pe
ronu. V. V. 

Deček in polženska 

v Franciji ob takem prizoru pomenljivo zažvižgajo in vzkli
kajo: »Olala!« 

A pri nas: »Nesramnost! Kje je kakšen miličnik!« 

Ko je prišla pomlad, si je BB 
(Brigitte Bardot) izbrala novega 
prijatelja in doživljala z njim lepe 
dneve v Angliji in Franciji, pri de
lu in igri, v mestu in ob morski 
obali. 

Zatem ko se je ločila od Sache 
Distela, na kitaro brenkajočega Ro
mea, je začela nuditi svoje lepe ust
nice in poljube deškemu Jacquesu 
Charrieru. Jacques, ki je dopolnil 
štirindvajseto leto, je zaslovel lani 
v filmu o pobiti generaciji, zdaj pa 
igra v filmu »Babette gre na vo j 
no« Brigitinega ljubimca. 

V svojem novem filmu igra Bri
gitte kmečko dekle, ki gre na vojno, 

Jacques pa je francoski prostak. Ne
kaj prizorov so posneli v Angliji, 
nekatere pa na majhnem letališču 
pri Parizu. Med delom si je BB, ki 
jo pogosto obidejo temni trenutki 
utrgala proste minute in ljubimkala 
s svojim novim izbrancem. 

Po snemanju pohitita mlada za
ljubljenca v Pariz na ples, medtem 
ko njen bivši glasbeni prijatelj bren-
ka samemu sebi. Za konec tedna se 
pa umakneta na obalo St. Tropez, 
kjer skuša Jacques z leseno pištolo 
pregnati radovedne časnikarje. 

Na njegovem mestu bi morda kdo 
vzel kar atomsko puško, da bi za
varoval svojo atomsko ljubimkol 

Intervju na šolskem pragu 
Pred dnevi je bila stara pet

najst let, pa jo že marsikdo 
pozna. Pred meseci je v javni 
radijski oddaji ocenjevala Be
ti Jurkovičevo in si z njo »pred 
ušesi« vseh poslušalcev Radia 
Ljubljane privoščila pomenek. 
Nedavno je v Kumrovcu nasto
pila pred televizijo s celjsko 
ekipo, ki je tekmovala v odda
ji »Vse ali nič«. V šoli pogosto 
nastopa pri raznih prireditvah 
— skratka Metka Smehova je 
živahno in prizadevno dekle. 

Poiskal sem jo v šoli zad
nji dan pouka. Na prsih je ime
la pripet bel nagelj, znak, da 
je »abiturientka« osemletke. V 
začetku se je branila, ko sem 
jo prosil za kratek razgovor, 
češ zakaj ravno ona. Toda pre
pričati se je morala, da časo
pisnih ljudi ni tako lahko od
praviti. 

»Kakšen je letos tvoj šolski 
uspeh?« 

»Osemletko sem izdelala z 
odličnim uspehom,« je odvrni
la in poskušala »odlično« čim
bolj skromno povedati. Toda 
odlično je odlično ... 

»Boš nadaljevala šolanje?« 
»Da, vpisala se bom v gim
nazijo ...« 

»Poklic si si že izbrala?« 
»Za to je še čas. Razmišljam 

o tem in onem. Tudi svetoval
cev ne manjka ...« 

»Slišal sem, da si po onem 
radijskem pogovoru z Beti Jur
kovičevo dobila celo kopico po
šte. Je to res?«-

»Da. Okoli trideset pisem in 
razglednic« 

»Kaj so ti vse pisali?« 
»Hm, ne spomnim se vsega. 

Nekatera dekleta so me prosila 
za naslove igralcev in pevcev, 
ko so zvedela, da jih imam. 
Drugi so pohvalili mojo »ko-
rajžo«, avtor popevke in Beti 
sta mi tudi pisala. Zelo vesela 
sem bila pisma nekega stare
ga izseljenca iz Nemčije. Ko 
je poslušal oddajo in zvedel 
da sem doma na Teharjih se 
je spomnil, da je v Teharjih 
služil vojake. Naročil mi je,'naj 
v njegovem imenu pozdravim 
Teharje. Bila sem v zadregi, 
ker ne vem koga naj bi po
zdravila . . . 

V »mestu muzejev« 

Lepa asfaltirana cesta, speljana 
v serpentinah marsikoga privabi, da 
se odloči za izlet do Cetinja, poseb
no v dneh, ko v Titogradu nastopi 
vročina. Čeprav samo za en dan, ali 
ta dan bo izpolnjen z vsakovrstnimi 
zanimivostmi. 

Mesta v avtobusu od Titograda 
do Cetinja so običajno zasedena, 
posebno če se človek spomni na to 
zadnji dan, kakor se je meni zgo
dilo. Malo prostora se je našlo v 
nekem izletniškem avtobusu. 

Vreme je bilo lepo sončno in to 
je dovolj ; vse ostalo pa je bilo tre
ba pričakovati. 

Po petnajst minutni vožnji mimo 
lepo obdelanih njiv, na katerih so 
zgrajeni kanali za namakanje 
njiv v času velike suše, smo se 
začeli vzpenjati na znano sedlo na 
tej smeri Zgornje Kokote, da bi se 
pol ure pozneje že spuščali v doli
nico na zahodnem delu Skadarske-
ga jezera. Zaustavili smo se v Ri-
jeki Crnojeviča. 

Malo večja vasica s hišami, zgra

jenimi z vsake strani vaške ceste, 
ali zelo znana v zgodovini, saj je 
bila tu prva tiskarna na Balkanu, 
kjer je bila tiskana tudi prva knjiga 
leta 1493. To knjigo je mogoče vi
deti v Samostanskem muzeju na 
Cetinju. 

Sicer pa je Rijeka Crnojeviča po
znana daleč naokoli po tovarni rib

jih konzerv. Sploh pa je riba poseb
nost v gostinskem podjetju v va
sici. 

Slikovitost poti do Cetinja dajejo 
posamezne hiše z vrtovi fig in vi
nogradi. 

Cetinje, stara prestolnica Crne 
gore, ime je dobilo po ponikalnici 
Cetini; mesto je zgrajeno na ne
plodni zemlji s 670 m nadmorske v i 
šine. 

Za Cetinje je značilno, da ima. 
precej ohranjenih starinskih hiš. 
Precej časa si je treba vzeti, da si 
človek lahko ogleda Državni muzej. 
Njegošev, Etnografski, Samostanski 
in muzej Narodnoosvobodilne bor
be. Posebnost Cetinja predstavlja 
veliki relief Crne gore. 

Vsi ti muzeji prikazujejo d o l g o 
letno borbo Crne gore proti raznim 
zavojevalcem. Vitrine muzejev so-
polne orožja, zaplenjenih zastav, od
likovanj od vsega začetka obstaja
nja Crne gore, narodnih noš iz vseh 
delov Crne gore. Zelo lepo je ureje
na tudi knjižnica, katere zbirka šte
je preko 20.000 knjig. 

Sploh je vse mesto, parki in hiše 
en sam mozaik muzejev. 

Mesto je lepo urejeno, ulice so 
asfaltirane. Parki z visokimi smre
kami, lipami in gabri dajejo mestu 
prijetno svežino. 

Trgovine so polne raznovrstnih 
artiklov. Kljub težavam prevoza, 
namreč vse prevažajo z avtomobili 
iz Titograda ali Budve in Kotora. 

Hrana v lokalih je v primerjavi 
s Titogradom cenejša. 

Poznana je tovarna Obod, ki iz
deluje hladilnike Obodin in sploh 
električni pribor. 

Škoda, da uprave muzejev nima
jo tolmačev za tuje goste preko vse
ga leta. Samo v poletnih mesecih 
bodo v muzejih tolmačili študenti, 
ki bodo prišli na počitnice. 

Nasprotno od ostalih mest v Crni 
gori v Cetinju ožive ulice šele, ko 
se spusti mrak. Takrat je vse mla
do in staro na širokem Leninovem 
bulevarju. I-ca. 

CE JE KEMIK ZALJUBLJEN^ 

Ko sreča kemik čedno dekle, ves 
navdušen vzklikne: 

— To je »ravnopravšnit sestav 
molekul! — 

O »incidentu« ki ni bil »incident« 
O b obisku japonske časnikarke, espe-

rantistke Vošiko Kajino, j e bil pre
teklo soboto v »Celjskem tedniku« ob
javl jen članek pod naslovom: »Obisk iz 
dežele vzhajajočega sonca«. Popolnoma 
soglašamo z omenjenim člankom, samo 
konec članka j e nekoliko dvomljiv. Ker 
smo zadnjo številko »Celjskega tednika« 
takoj poslali Yošiki Kajino, j e razum
lj ivo, da tudi ona ni soglašala s čllan-
kom. 

Za našo esperantistko iz Japonske smo 
pripravili v esperantskem klubu sesta
nek s časnikarji. Udeležili so se ga tudi 
člani našega društva. Hoteli smo j o pre
senetiti s šopkom rož in s tremi zasta
vami. T o j e : jugoslovansko, japonsko 
in esperantsko. Ko j e Yošiko stopila v 
klub, ni opazila japonske zastave. Zani
mala se j e samo za esperantsko in jugo
slovansko. Pokazali smo j i tudi japonsko. 
Takoj j e zanikala, da bi bila to zastava 
njene dežele. Pojasnila nam j e , da so 
to zastavo uporabljali med vojno, da j e 
torej vojaška zastava. Razumljivo, da 

smo »japonsko« zastavo takoj odstranili, 
ter se Vošiki opravičili. Naša esperan-
tistka Vošiko j e pomoto takoj oprostila, 
ter nam sama razložila, kako izgleda 
današnja japonska zastava. 

In zdaj vprašanje: Kje smo našli vzo
rec napačne japonske zastave? Našli smo 
j o med zastavami vseh narodov v Geo
grafskem atlasu, ki j e izšel leta 1955 
v založbi »Seljačka sloga« v Zagrebu. 
Enaka j e tudi v slovenskem priročnem 
leksikonu A—l, ki j e izšel v Ljubljani 
leta 1955. Vsi ti učbeniki so izšli 10 let 
po vojni . Zelo nas preseneča, da niti 
sestavljale! omenjenih knjig, med njimi 
tudi zemljepisci, ne poznajo po desetih 
letih pravilnih zastav različnih držav. 

S tem se ponovno opravičujemo naši 

fostinji časnikarki-esperantistki Vošiki 
iajino in tudi vam, dragi prijatelji 

esperanta. 
Prepričani smo, da zaradi pomot v 

učbenikih, nismo padli »pod sum milita
rizma«, kakor j e omenjeno v č^inku. 

Z » esperantsko društvo Iv-ec 

Mehanična tkalnica »Metka«. Celje razpisuje 3 prosta mesta 

za vajence kovinske stroke 
(KLJUČAVNIČARJI). 

Pogoj dovršena 8-Ietna osnovna šola. Ponudbe sprejema splošni 

oddelek podjetja. 

Na osnovi temeljnega zakona o štipendijah Uradni list FLRJ št. 
32/55, 22/58 razpisuje 

MEHANIČNA TKALNICA 

„Metka** Celje 
4 štipendije za dijake 3. in 4. letnika Ekonomske srednje šole. 

Ponudbe sprejema splošni oddelek podjetja. 

Č A S O P I S N O P O D J E T J E 

„Celjski tisk" 
V C E L J u 

S P R E J M E : 

TEHNIČNEGA RISARJA za izdelavo osnutkov. 

P o g o j : Dovršena višja ali srednje tehniška šola, srednja 
šola za domačo obrt, oddelek za grafično oblikovanje ali 
kakšna druga ustrezajoča šola, poznavanje tipografske' 
tehnike, č/kovnih s logov in smisel za grafično oblikovanje.; 
Osebni dohodek delavca z visokostrokovno izobrazbo po j 
tarifnem pravilniku. j 

TAJNICO v uredništvu Celjskega tednika. 1 
P o g o j : Srednje strokovna izobrazba s perfektnim znanjem] 
stenografije in strojepisja. Osebni dohodek po tarifnem ] 
pravilniku. ^ 

SALDAKONTISTA 
P o g o j : Popolna srednja šola brez prakse ali nepopolna 
srednja šola z najmanj 4-letno prakso. Osebni dohodek po 
tarifnem pravilniku. 
V loge s kratkim življenjepisom in navedbo dosedanjih za
poslitev je treba oddati do 1. jtilija 1959 v splošnem 
sektorju podjetja. 

K O M I S I J A Z A I M E N O V A N J E D I R E K T O R J E V 
P R I O B Č I N S K E M L J U D S K E M O D B O R U CELJE 

r a z p i s u j e 

mesto poslovodje 
pri ob r tnem podje t ju F O T O — I D E A L v Cel ju 

P o g o j i : fo tografski mojs te r s 5- letno prakso na v o d i l n e m 
mestu. 

P o n u d b e j e vloži t i d o 1. ju l i ja 1959 na o b č i n o Celje . 
Pri ložit i j e obš i ren ž ivl jenjepis z o p i s o m de lovne d o b e zad
nj ih let in po t rd i lo da ni v pre iskavi . 

K O M I S I J A Z A I M E N O V A N J E D I R E K T O R J E V 

pri Obč inskem l judskem o d b o r u Cel je 

R A Z P I S U J E 

mesto direktorja 
tovarne Fino-mehanike IDRO Celje 

P o g o j i : s trojni inženir z najmanj 5- le tno prakso, ali 
strojni tehnik z 10-letno p rakso na vod i ln ih položaj ih . 

P o n u d b e j e vložit i d o 1. ju l i ja na Občinsk i l judski o d b o r 
Celje . 

Po leg ž iv l jenjepisa in zadnjega šolskega spr ičevala j e 
prošnj i pr i loži t i še pot rd i lo , da ni v preiskavi . 


